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Cartipassos municipals 
de Vilafant i Peralada 

Dalí i Gala es queden sense plaça 
En el transcurs de l'últim Ple, l'Ajuntament acordà per majoria —votaren en contra 
La notucia de rúltim pie ha estat sens dubte í'acord de UCD i ID— canviar el nom pel de Plaça del Teatre 
canviar el nom de la plaça de Dalí i Gala per el primitiu de 

El crucifix és a l'Ajuntament 
Plaça del Teatre. Inmediatament s'han mobilitzat les 
galeries d'art de Figueres per tal de recollir firmes i 
presentar una instància a l'Ajuntament demanant que 
l'esmentat acord sigui revocat. Sembla ser que aquest 
asumpte ha tingut a les poques hores ressò internacional. 

Problemes amb les 
urbanitzacions de 

Roses 
N'hi han amb Plans Parcials que s'han de modificar i 
també n'hi han que no tenen cap pla, i s'han fet obres 

que no són en els projectes autoritzats 

Tasca 
del nou 

Consistori 
de 

Portbou 

(Àmplia informació 
a l'interior) 

El que no h¡ ha a l'entrada de la vila són les «fletxes». Els 
militants del PSUC van pintar-hi la senyera 

L'ASPECTE HUMA 
DEL REGIDORS 

Marià Lorca Bard 

L'Associació Protectora d'Animals i Plantes 
demana ajut per tal d'ampliar llurs intal·lacions 
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Les entitats figuerenques CLUB CICLISTA EMPORDANES 

Carles Martinez:«Ens van prometre un 
circuit permanent, i no hem sabut res més 

(Redacció, per Alfons 
Gumbau).— La festa de la bici-
cleta és encara d'actualitat. El seu 
èxit inqüestionable. El seu orga-
nitzador, el Club Ciclista Empor-
danès, és una societat ben cone-
guda a la nostra ciutat per la seva 

—De fet fa dotze anys, però 
vaig estar-ne tres sense ser-ho 
encara que vaig continuar col·la-
borant amb el Club. En aquests 
anys em sustituiren. en Jaume 
Sunyer, dos, i en Martí Pujol, 
un. 

—Els socis col laboren amb la 
marxa del club? 

—No, ells pagan les quotes i 
les ajudes per les carreres, però a 
l'hora d'organitzar-les o 
d"assistir-hi, no se'ls veu en lloc la 
majoria segueixen la marxa a tra-

Volem que el «Tour del Mediterrà» acabi 
a Sant Pere de Roda 

vés de la premsa. 
—Si no hi ha equip, no deuen 

haver obtingut cap títol. 
—Si, durant onze anys el de 

màxima activitat de la provincia. 
—Quines instal·lacions necessi-

taran a la nostra ciutat? 
—Fa molt de temps que l'A-

juntament, o almenys l'alcalde 
de llavors ens va ensenyar els 
plànols d'un circuit permanent 
que vorajava la piscina i la pista 
poliesportiva. Sempre ens l'han 
anat prometent però mai no 
n'hem sabut res més. 

Amb un circuit com el que ara 
fem servir al Ramón Reig, un xic 
més arreglat i amb caracter per-
manent tindria molt d'èxit; així 
també es podria cuidar molt la 
cantera que n'hi hauria molta. 

—On tenen el local social? 
—Estem a les dependències 

del Casino Menestral des de molt 
de temps, i paguem un lloguer 
molt petit. 

—Quines activitats té el club? 
—Organitzem durant l'any el 

Trofeu Francesc Guillamet, per 
Sant Josep; el Gran Premi La 
Casera; la carrera de Fires; La 
Festa de la Bicicleta; la volta ci-
clista a l'Empordà i vuit proves 
socials pels socis del club, aquest 
any programades amb els 
cicloturistes. 

El club fa només el que els 
seus mitjans li permeten. Aquest 
any passat, havíem demanat un 
final d'etapa de la Volta a Espa-
nya, però no ya poder ser perqué 
va arribar fins a Reus i prou. 
Aquest any hem demanat, pel 
més de Febrer, l'última e apa del 
«Tour del Mediterrà» que co-
mençaria a Italia, i acabaria a 
Figueres o millor dit a Sant Pere 
de Roda. 

—Per a íèr tot això quina eco-
nomia disposen? 

—La quota dels socis serveix 
per pagar les despeses de secreta-
ria, ja que és molt reduïda, 150 
pessetes l'any. La resta surt de les 
cases comercials i dels col·labora-
dors de cada carrera, que la ma-
joria fa més de trenta anys que 
ho fan. L'Ajuntament no ens 
subvenciona res; de fet ens paga 
el que val una final d 'e tapa 
SU.(XX) pessetes de la volta a 
l 'Empordà , i n 'hem fet dues. La 
diputació ens ha descrirninat: ens 
dona 10.(XX) pessetes per la volta 
a l 'Empordà i 7.ÍXX) pel campio-

llarga existència i per l'importan-
cia de la seva activitat. Per que ens 
en parli més detalladament entre-
vistem el seu president Caries 
Martínez. 

—Quin any es va fundar el 
Club Ciclista Empordanès? 

—La primera acta data del 18 
de desembre de 1945. Ura aficio-
nats que es reuniren a casa del 
senyor Robet Prim, un bicicliste 
del carrer de la Jonquera, decidi-
ren fundar-k). El senyor Prim 
fou el primer president. Alesho-
res ja es va organitzar la carrera 
de Santa Creu i el Campionat 
provincial, que enguany arrivarà 
a la 34 edició. 

—Quan fa que vostè és 
president? 

—Quans socis té el club? 
—Aproximadament uns 460. 

Últimament n'estem fent molts 
de nous, sobretot després de l'è-
xit de la festa de la bicicleta. 
També hi ha influit la arrancada 
que toma a prendre la bicicleta 
entre la gent, fins al punt de que 
hem pogut crear una secció de 
cicloturisme. 

—De tots aquets socis, quants 
són els que realment corren a i 
bicicleta? 

—En el club hi ha uns 60 co-
rredors, en totes les «catego-
ries», però no hi ha equips per a 
les competicions; el que si tenim 
son uns nois que independen-
ment assisteixen a les carreres de 
Girona, i el club els recolza. 

AVIACIÓN - TENIS 
Aero Club de l'Empordà 

VUELOS - VIAJES 
Aoropueito de Ampurlabrava 

nat provincial, mentre que a al-
tres clubs els dóna molt més. 
L'any passat cubrirem, amb 
aquests mitjans, un pressupost 
de 2.250.000 pessetes, de les 
quals 1.480.000 eren de la Volta 
a l'Empordà. 

—Quins són els principals pro-
blemes que té el club? 

—Per a la marxa del club l'e-
conomia i el circuit no son un 
gran problema. Ho és més trovar 
un secretari en aquests 
moments. 

Tocant a la cantera i a un mi-
llorament de les nostres activi-
tats, sí que seria important; a 
Figueres s'han fet pistes de tenis, 
piscines, peró mai s'han recordat 
de nosaltres. 

Membres de la Junta del 
Club Ciclista Empordanès 
President: Carles Martínez 
Barneda 

Y A L L E G A N LOS 
«ANYSETIERS» 

Por aquí siempre decimos 
que, además de la propia per-
sonalidad que desprenden las 
gentes de la comarca, hay 
como un apoyo contundente, 
de base geográfica, que nos da 
en las cosas la vecindad con los 
franceses. Abarca tantos moti-
vos que, por alguno de dios, 
todos estamos de acuerdo. 
Aquí no se trata de aquella 
versión españolísima del inte-
rior que arremetía, por sis-
tema, contra todo lo extranjero 
que era ensalzado. Aquí se 
trata de comprobar, más o me-
nos cuando se quiera, que mu-
chas cosas francesas son exce-
lentes y —tal vez más 
importante— que saben man-
tenerse o superarse. Con el 
paso del tiempo, serenamente, 
ya incluso se elimina la com-
probación. Es un simple con-
vencimiento estable. La estabi-
lidad, claro — si siempre ha 
sido como una lejana referen-
cia para nuestro país, por aquí 
hemos tenido la suerte, aún en 
las peores épocas, de que pro-
díamos verla de cerca. 

Aquí, ahora, va a crearse el 
Bailiato del Empordà de una 
de esas asociaciones que aun-
que sean mundiales, parten de 
un ámbito francés típico: la 

Vice-president 1er.: Jordi Oliva 
Rodeja 
Vice-president 2on.: Lluís Pacreu 
Vergés 
Vice-secretari: Pere Pellicer 
Casademont 
Tresorer: Salvador Dumanjó 
Colls 
Comptador Santos Gálvez 
Corral 
Vocals: Martí Pujol Gou, Alexan-
dre Paola Fabre, Pere Minobis 
Martín, Francesc Masquef Palou, 
Josep Ma Martorell Pastoret, Da-
vid Fernández Sin, Pere Serra Pa-
gès, Antoni Pérez Pérez, Caries 
Carbó Delós. 

Comisio Cicloturista 

J.Manuel Robleda Comamala 
Joan Cenón Catalán 
Pere López Serra 
Joan Vilahur Guardia 

«Ordre International des Any-
setiers». Mira si será fácil crear 
una asociación por d solo he-
cho de que algo huela a anís. 
Pero es que, está lo de siempre: 
los deseos de ampliar las rela-
ciones humanas, científicas, 
sociales y culturales. Mejorar. 
Procurar la expansión hacia 
todo lo que se cree interesante. 
En este caso concreto de ios 
«Anysetiers», además del estu-
dio y la búsqueda de las cuali-
dades del anis, así como de su 
empleo en la cirugía, medi-
cina, farmacia o en la alimen-
tación, que son considerables, 
no olvidan — con buen 
espíritu— d capítulo de las 
gastronomía, entre otras accio-
nes que abarcan organizacio-
nes de conferencias, fiestas ar-
tísticas, ediciones, etc. 

Un capítulo magistral de la 
orden tendá efecto en la abadía 
de Vilabertrán y en su salón 
gótico, d sábado día 9. Quince 
nuevos miembros pasaran a 
formar parte de la asociación. 
Entre dios figuran Josep Ma 

Ametlla—que será nombrado 
«Maitre d'honeur»—, Anto-
nieta Simón de Durán, Joan 
Duran Simón, Núria Muna-
rriz, Joan Juncá, etc. Joaquim 
Crumols será d bailio de la 
zona empordanesa y Narcís 
Sala y Jaume Vilallonga ten-
drán categoría de «Echevins». 

El Capítulo se iniciará d 
viernes con numerosas excur-
siones y finalizará el domingo, 
en Roses. Cuando D. Antonio 
Antich, «Messager» para las 
provincias españolas nos ofre-
cía los pormenores del pro-
grama pensábamos que Figue-
res será una receptora natural 
de un viejo y vecino estilo. 

V 
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Reunión de la Permanente SE CELEBRO EL PLENO MUNICIPAL, QUE DURO CASI TRES HORAS 

Dalí y Gala se quedan sin plaza 
(Redacción).— A las nueve y 

cuarto de la noche del martes día 
cinco y con asistencia de un pú-
blico menos numeroso que en 
casiones anteriores, el presidente 
abrió el Pleno correspondiente a 
este mes. 

Después de aprobada el acta 
anterior, según procede se paso a 
desarrollar el orden del día. 

Depuradora aguas blancas 

Se aprobó que la Comisión 
correspondiente haga las gestio-
nes oficiales permanentes y se 
proceda, urgentemente, a una 
nueva subasta de obras. 

tado por Antoni Casademont, 
que perdió la aprobación por ha-
ber incluido la palabra a «promo-
ver» -que luego retiró en una 
enmienda, y el cambio de nom-
bre de la Plaza de Dali y Gala por 
plaza del Teatro. Defendió enér-
gicamente el Dictamen María 
Rosa Imbert. Primero se modi-
ficó, con acuerdo total añadir a la 
Plaza Triangular «dedicada a 
Anselmo Clavé». En cuanto a la 
de Dalí y Gala, se produgeron 
dos votaciones, la primera para 
ver si se votava el cambio defini-
tivo y no en principio. La vota-
ción pues por ¡unanimidad posi-
tiva. En la segunda votación se 
pronunciaron por el cambio el 
Alcalde, PDC, ERC, CDC, 
PSUC y en contra UCD e I.D. 
Salvador Dalí y Gala, pues, se 
han quedado sin plaza. Este era 
el aspecto del pleno más concen-
trado cuando lo supervivientes 
del plano bajaban las escaleras 
de las casas consistoriales. 

El passat dilluns va tenir lloc al 
despatx de l'alcaldia una reunió 
sobre seguretat ciutadana entre 
l'alcalde, el primer tinent d'al-
calde, el conseller delegat de Se-
guretat Ciutadana i el Comissari 
de Policia, el Capità de la Guàr-
dia Civil, el Tinent de la Policia 
Nacional i el Caporal-Cap acci-
dental de Policia municipal. Es 
van tractar temes per a la millor 
vigilància de la població, amb la 
col·laboració de totes les forces 
d'ordre públic establertes a la 
nostra ciutat. Inicialment va 
plantejar-se la ràpida millora del 
servei nocturn. 

AGENDA CULTURAL 

El dijous, dia 7 de juny, ales 9 
del vespre, a la Biblioteca de la 
Caixa, projecció de l'audiovisual 
«Himalaia 76 Makalu» 

El divendres, a les 10 del ves-
pre, al cinema Las Vegas, concert 
de música coral a càrrec de «L'Es-
colania de Montserrat». 

NOTA DE LA 
CONSELLERIA LA JO-
VENTUT DE L'AJUNTA-
MENT DE FIGUERES 

El passat divendres dia 1 de 
Juny se celebrà a l'Ajuntament, 
a les 9 del vespre, la primera 
reunió preparatòria per a la cons-
titució del Consell Municipal de 
la Joventut a Figueres. Van 
assistir-hi representants de les se-
güents Entitats i Organitzacions: 
Casal de la Joventut, Joventuts 
Socialistes, Joventuts Comunis-
tes, Joventuts Centristes, Mijac, 
Grup Senglars, Escoltisme, 
Grup de Dones de l'Alt Em-
pordà. Taller de Teatre, Centre 

(Redacción).— El pasado dia 
treinta se reunió la Permanente 
tomándose los acuerdos que se 
detallan a continuación: 

Aprobar sin reparos el acta an-
terior ordinaria del 23 del actual. 

Aprobar el Reglamento interno 
para el régimen de Sesiones, dis-
poner pase con urgencia a dicta-
men de la Comisión de Gobierno 
Local, a fin de que el Pleno pueda 
conocerlo y aprobarlo. 

Autorizar la colocación de pla-
cas de vado permanente en distin-
tos lugares de la ciudad a D. Sal-
vador Juanola Parrot i odio solici-
tantes más. 

Autorizar a D. Joaquín Dome-
nech Pinero la colocación de una 
valla por obras que realiza en la 
Calle Muntaner, esquina José 
Antonio, previo pago de derechos 
y tasas, con señalización de día e 
iluminación de noche. 

Autorizar a D. Juan Pérez Cufí 
la colocación de vallas por obras 
que realiza en la calle San Pablo, 
25, previo pago de derechos y 
tasas. 

Excursioniste i Col·legi La Salle. 
Des del començament es va 

considerar molt positiva l'idea de 
crear un Consell Municipal de la 
Joventut que assolís la problemà-
tica del jovent figuerenc canalit-
zant a través del Municipi les 
seves reivindicacions i ànsies 
d'activitats. 

Seguidament es va debatre 
quines caldra que fóssin les línies 
mestres organitzatives i els ob-
jectius primordials d'aquest 
Consell. 

Finalment s'acordà convocar 
una segona reunió per el proper 
divendres dia 8 de juny,a les nou 
del vespre, al Saló d'Actes de 
l'esmentat Consell. 

Es prega l'assistència de les 
Entitats que, interessades en la 
problemàtica juvenil, no estigue-

_ 
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Aprobar las Bases de la convo-
catoria para proveer en propiedad 
cuatro plazas de Guardia De la 
Política Municipal, y facultar a la 
Alcaldía-Presidencia para la for-
malización de las listas admitidos 
i escluidos, designación del Tribu-
nal y demás trámites de la 
operación. 

Adherirse a la petición del 
Ayuntamiento de Girona de la 
Dirección General de Adminis-
tración Local sobre abono de las 
pagas extraordinarias en la 
miáma quantia que las ordinarias. 

Disponer la ordenación del 
gasto por trabajos extramunicipa-
les en el mes de mayo según rela-
ción por un importe de 78.806 
pesetas. 

Aprobar la relación de Pago6n° 
1 de 1979 formulada por la Inter-
vención municipal que importa 
2.882.288 ptas. 

Conceder licencia de Obras a: 
Angela Moner Cordomí, demoli-
ción edificio en la calle Veflaire, 
26; Maria Alsina Juanola, demo-
lición terraza en la calle S. Anto-
nio, 100; Pedro Aguado Massa, 
demolición finca en la calle San 
Pablo, 104; Ricardo Quera Cu-
llell, derribo edificio en calle Oli-
vos 16; Juan Antonio Sánchez 
Gómez, adición de planta 3a en 
edificio situado en Calle Rech Ar-
nau, esquina Cadaqués; y apro-
bar Dictamen de la cornisón de 
Urbanismo sobre reducción de 
aceras en Calles Joaquín Vayreda 
y Francisco Gimeno a una an-
chura de 65 cms., a petición de los 
vecinos de las mismas. 

Aprobar la relación de Entida-
des de Población de este Munici-
pio actualizada, y que sirva de 
base para el próximo Censo gene-
ral de 1980. 

Aprobar la certificación n° 3 de 
obras de acondicionamiento de 
las urbanizaciones Culubret y 
Ampliación Culubret realizadas 
por la Empresa J. Fiego, S.A. 
debiendo formalizarse por la In-
tervención municipal la docu-
mentación precisa para su abono 
al contratista con cargo a 1a par-
tida correspondiere. 

Gobierno local 

Se aprobaron dictámenes rela-
tivos al reglamento para el régi-
men de sesiones, utilización del 
catalán en los documentos oficia-
les, remuneración del personal, 
concesión de la medalla de plata 
a D.Pedro Bruguera Pellicer. 

Servicios públicos 

Se aprueba una solución de 
urgencia para el trafico interno 
de la ciudad durante la tempo-
rada turística. 

Sanidad y asistencia social 

Se aprueba dictamen intere-
sando se active la ampliación del 
cementerio, ya que ahora que-
dan sólo 44 nichos en el piso 5o y 
4 en el 4o. Se informa sobre el no 
funcionamiento del frigorífico y 
la inexistencia de drenajes en el 
recinto del cementerio. 

Urbanismo 

Por no haber tenido conoci-
miento todos los vocales de los 
puntos a tratar, se da lectura de 
los mismos a título informativo. 

Educación y Cultura 

Aprobación, previo debate 
del dictamen relativo al cambio 
de nombre de algunas calles. El 
debate se abre en tono a la plaza 
de Dalí y Gala que pasará a lla-
marse del Teatro. 

Informes de funcionarios 

Sobre el camino de Santa Llo-
gaia, su pavimentación y alcanta-
rillado, informa Alfonso Ro-
mero en el sentido de las cantida-
des que se han de disponer pro-
ceden de: 10% Ayuntamiento de 
Figueres (El costo es de unos 
cuatro millones) 400.000 pesetas. 
Ayuntamiento de Vilafant, 
500.000. Industriales, 2.150.000. 
Vecinos de Les Forques, 
400.000. El resto se está bus-
cando entre a) propietarios afec-
tados en el término de Figueres, 
y b) industriales que no han cola-
borado en la derrama anterior. 

Ruegos y preguntas 
Joaquín Crumols: Se interesa 

sobre el estado de la casa del 
jubilado. Le informa la presiden-
cia en el sentido de que se ha 
retirado el contrato a la empresa 
que lo construía y que se llevará a 
término una próxima subasta, 
pero con un proyecto mas mo-
desto, pero que no afectará, en 
su reducción al jubilado. 

Paco González: Pregunta si el 
Ayuntamiento ha de marchar 
administrativamente bien. Se le 
contesta diciendo que se ha he-
cho un b (ganigrama de acuerdo 
con el secretario de la corpora-
ción y jefes de servicios que han 
dado su consentimiento. 

Vilallonga: Desea informe so-
bre averias servicio de aguas. 
Contesta el presidente, conste en 
acta el esfuerzo de un grupo de 
hombres de las brigadas que tra-
bajan más de 48 horas ininte-
rrumpidamente por tal de solu-
cionar la desintegración de un 
tubo. 

Ernest Vila: Felicita a Marià 
Lorca por su cargo en la Diputa-
ción. Felicitación que constará 
en acta. 
Miquel Esteba: Ya que se hace el 
organigrama que se tenga en 
cuenta que no hay ni arquitecto 
ni interventor en el Ayunta-
miento. Contesta Martí Palahí 
en el sentido de que ambas cosas 
se solucionarán dentro de pocos 
días, átenos de las gestiones que 
se están realizando. También 
.falta, añadió, un D¿|x>sitario y se 
espera también su rapida incor-
poración. El interventor será de 
momento con plaza acumulada 
en favor de la rapidez. 

Romans: Se interesa por 
quien debe pagar el arreglo de la 
plaza del hospital dado lo mal 
que las han dejado los feriantes. 
Por lo visto tendrá que pagarlo el 
Ayuntamiento, y la nueva comi-
sión de ferias procurará que el 
año próximo no suceda así y 
exista un compromiso con los 
feriantes. 

Josep Montalat, excusó su 
asistencia. 

Los puntos más movidos del 
Pleno frieron los que tocaron al 
apoyo por parte del ayunta-
miento a las manifestaciones an-
tinucleares, en dictamen presen-

La seguretat ciutadana 
preocupació de l'Ajuntament 

juli Telefastíc 
m o l o n / 

Cada matí, xano xano, baixo cap a la feina amb Felip Frigola, un 
home seriós i conscient que sempore té l'encert de parto d'allò que 
és més actual i que més preocupa en cada moment determinat. 

La setmana passada, però, li ocorregueren coses força anormals. 
A partir del dimecres la seva conversa s'escurçà. El dijous, quan 
estàvem davant un determinat edifici em donà un cop de colze i 
digué: mira, un banc. I restà uns moments absort com si a la Rambla 
hi veiés un hipopòtam. 

La resta dels dies varen ser més aviat calamitosos i amb prou 
feines aixecava la vista ni parlava. El proppassat dimarts no era pas a 
la cruïlla on sempre ens trobem. Com que és molt formal en el 
treball i mai no hi falta, la cosa em va sorprendre i més tard vaig 
telefonar a la seva dona. Està ben trastocat, —va fer ella—, a q u e s t 
mati ha agafat l'escenari de les titelles de la mainada, s'ha posat al mig 
del corredor i ens passa tots per taquilla. 

Aviat vàrem arribar a la conclusió del que li passava: havia vist 
tota la sèrie Traficantes de dinero i com que va prou cansat, no resistí 
l'horari nocturn de la nostra gloriosa televisió. 



HORA NOVA 6-12 Juny Pàg.4 

HOMICIDIO EN VILAFANT 

Murió Manuel Cardona Martí 
(Redacción).— Dos cuchilla-

das, una en un riñon i otra en el 
pecho, ocasionaron la muerte 
casi instantánea de Manuel Car-
dona Martí, de 30 años. Los he-
chos se produjeron durante una 
discusión en una calle de Ja Ur-
banización l'Arengada Nord. El 
presunto homicida, habitante 
con su familia en aquella urbani-
zación es Gonzalo González 
Méndez. 

Según parece, el presunto ho-
micida, su esposa y una hija de 
ambos, esperaron la llegada de 
Manuel Cardona y cuando éste 
llegó a su altura se enfrascaron 
en una violenta discusión, moti-
vada por el hecho de que el señor 
Cardona había echado a un hijo 
del matrimonio González, de las 

instalaciones que tiene para la 
práctica de sus alumnos. 

Según nos han manifestado al-
gunos testigos, parece ser que la 
esposa y la hija del presunto ho-
micida le instigaron duramente 
hasta hacerle perder la calma. 
En este momento asestó una cu-
chilla en la región renal desla 
víctima y, momentos después 
otra, mortal de necesidad, que le 
afectó el corazón. La muerte fue 
prácticamente instantánea. Acto 
seguido Gonzalo González se 
entregó a la Guardia Civil. Tam-
bién se nos asegura, si bien no 
hemos podido comprobar este 
último extremo, que la esposa y 
la hija del presunto homicida han 
sido, a su vez, detenidas e ingre-
sadas en prisión. 

ENTIDAD FIGUERENSE POCO CONOCIDA 

La Asociación Protectora 
de Animales y Plantas 

(Redacción).- En la calle Font 
de Molins n° 17, justamente de-
trás del colegio La Salle de Fi-
gueres, existen unas instalacio-
nes que quizás muchos ciudada-
nos desconozcan. Son las de la 
Asociación Protectora de Ani-
males y Plantas. 

Dichas instalaciones, según 
datos que amablemente nos faci-
lita Emilia Gazules, están en ser-
vicio desde 1954 y las fundó 
Berta Kuide. Su extensión es de 
450 metros cuadrados, y actual-
mente tienen allí recogidos a 90 
perros. 
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Decíamos al principio que la 
Sociedad y sus servicios quizás 
sean poco conocidos entre noso-
tros. Emilia Gazules nos cuenta 
que este año, para salir un poco 
más del anonimato, se instaló 
durante las Fires, una pequeña 
parada en la plaza del doctor 
Emest Vila y en ella se vendían 
boletos para una sesión cinema-
tográfica y se sorteaba un televi-
sor con el fin de conseguir los 
fondos precisos para la amplia-
ción de las instalaciones que ya 
resultan pequeñas para las nece-
sidades de la ciudad. 

Si bien las instalaciones son 

sus donativos, permiten el mejor 
desenvolvimiento de la entidad 
lo cual redunda en un mejor .cui-
dado de los animales. Así pues, 
agradecen las ayudas recibidas 
de los ayuntamientos dé Figue-
res y Palamós, de los industriales 
señores Burgas y Blasi, de los 
responsables del matadero 
municipal, del señor Quintana, 
etc. 

La Junta, también a través de 
estas líneas, hacen una llamada a 
todos los que se interesan por los 
animales y las plantas a fin de 
que puedan contribuir al mante-
nimento y ampliación de las ins-
talaciones, las cuales, repetimos, 

insuficientes, como decíamos, 
esta circunstancia se comple-
menta gracias al entusiasmo de 
los hombres y especialmente de 
las mujeres de la Junta directiva, 
presidida por el señor Teixidó y 
de la que forman parte las seño-
ras Simón y Gratacòs de 
Deulofeu. 

Los animales se hallan perfec-
tamente atendidos y los servicios 
de veterinaria están al cuidado 
del señor Cairo. 

El problema reside en que hay 
gente que abandona los perros 
especialmente al iniciarse los pe-
ríodos de vacaciones, y estos, al 
callejear pueden perjudicar a los 
ciudadanos y ellos mismos correr 
el riesgo de ir a para a la perrera e 
incluso de ser sacrificados. 

Muchos colaboradores 

Nos comunica Emilia Gazules 
que la Sociedad Protectora qui-
siera a través de las páginas de 
HORA NOVA, haver llegar su 
agradecimiento a cuantos, con 

se hallan en la calle Pont de Mo-
lins, 17 teléfono 50.23.61 de nues-
tra ciudad. 

En este tiempo en que nos 
dedicamos a examinar los pro-
blemas de Figueres, bien merece 
la pena destacar la labor de un 
grupo de conciudadanos que tra-
bajan para solucionar uno de 
ellos, y no pequeño 
precisamente. 

Omnium 
Cultural 

(Redacció).— En la relació 
de premiats en el 6è Concurs 
per a la Jonventut, organitzat 
per Òmnium Cultural, relació 
que vam publicar la darrera 
setmana, li mancaven dos 
noms. Es tracta de Margarida 
Bartolí, premi de lectura, estu-
diant del Col·legi Sant Pau de 
Figueres i Ignasi Sargatal, 
premi de dictat, també del 
Col·legi Dant Pau. 
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Asamblea de Jubilados VISITA DE LOS CONCEJALES A LOS BARRIOS 

La problemática de Vilatenim La Asociación Sindical de Ve-
teranos y Accidentados del Tra-
bajo de Figueres, ha efectuado 
un turno de descanso para sus 
asociados, de estancia de 7 dias 
en Salou, cuyo lugar ha sido aco-
gido muy favorablemente, regre-
sando todos los que han asistido 
encantados de lo bien que han 
pasado estos días y de las aten-
ciones recibidas por su magnífica 
organización. 

Para el presente mes de Junio 
A.S.V.A.T. tiene proyectadas 
las siguientes excursiones: 

Día 15, viernes, Cavas Codor-
niu, Museo del Vino en Vila-

(Redacció).— El passat diu-
menge es celebra a la nostra ciu-
tat, com a molts altres lloc de 
l'Estat, la diada Internacional 
antinuclear. 

La campanya s'inicià Figue-
res, com ja informàrem oportu-
nament, amb unes conferències 
sobre el perill nuclear i el deno-
minat tren de la mort, i un debat 
amb els partits. Goncretament el 
diumenge sTiabia d'iniciar la jor-
nada amb una exposició i una 
passada de diapositives sobre els 
perills i les conseqüències de l'e-
nergia nuclear, que no arribà a 
realitzar-se. 

Prop de les set de la tarda 
començaren a concentrar-se a la 
Rambla nombroses persones per 
tal de presenciar una paròdia an-

franca del Panadés, San Quintin 
de Mediona y Masquefa. 

Dia 20, miércoles, Andorra. 
Días 27, 28, 29 y 30 Mallorca, 

dia ultimo para inscribirse en este 
viaje de Mallorca el 11 Junio. 
Este viaje se hará en avión. 

Para inscripciones dirigise a 
D.Agustín Mas, Tapis, 16 bajos, 
de 11 a l . 

A.S.V.A.T. convoca a todos 
sus asociados, para la Asamblea 
General que se celebrará el día 8 
de Junio viernes, a las 10 horas 
en la A.I.S.S. calle Poeta Mar-
quina^ antigua Casa Sindical, se 
suplica su asistencia. 

tinuclear i participar en una pos-
terior manifestació. 

La parodia preparada i esceni-
ficada pel Taller de Teatre con-
sistia en una classe on la profes-
sora explicava els grans aventat-
ges de l'anergia nuclear; al seu 
darrera una calsse indisciplianda 
representava tot el contrari del 
que ella deia, és a dir la realitat, 
amb més o menys encert i 
comicitat. 

Va acabar la representació 
amb una cançó que tenia la mú-
sica del tren Pinxo de Banyoles i 
la lletra adaptada a la problemà-
tica del tren que amb residus 
radioactius travessa la nostra co-
marca i tot seguit s'inicià la mani-
festació amb unes dues-centes 
persones i que va recórrer el ca-

(De nuestra redacción).- Si-
guiendo la serie de visitas que 
estamos realizando acompa-
ñando a diversos responsables de 
Comisiones Informativas hemos 
visitado en esta ocasión el barrio 
de Vilatenim 

Una urbanización comflictiva 

Por parte del Ayuntamiento 
visitaron la zona el concejal Al-
fonso Romero y el aparejador 

rrer Sant Pau fins les oficines de 
la companyia elèctrica HEASA, 
filial d'EHNER, seguí pels ca-
rrers Muntaner, Nou, Sant Llàt-
zer, fins a l'Estació on es protestà 
pel pas del tren; continuà per la 
carretera de Roses, carrer la Ru-
tlla fins a la Rambla. 

De fet la campanya no ha fet 
més que començar. A partir 
d'ara un cop la gent ja coneix 
mínimament els problemes es fe-
ran gestions per tal que els orga-
nismes oficials i els ajuntaments 
afectats es pronunciïn sobre el 
pas del tren, i aconseguir que 
aquest deixi de travessar les nos-
tres terres i per tant deixi de 
constituir un perill per la segure-
tat de tots. 

Antonio Casellas, estuvieron 
acompañados en todo momento 
por el señor Portell, de la Asso-
ciació de Veïns de l'antic 
Vilatenim. 

La visita comenzó en la urba-
nización Les Moragues que está 
construida parcialmente ya que 
la Conselleria d'Urbanisme i Or-
denado de la Generalitat no au-
torizó la construcción en la zona 
que queda fuera del casco ur-
bano del antiguo Vilatenim y es 
por ello que sólo se ha podido 
edificar la parte mas pequeña de 
la urbanización. 

Tuvimos ocasión de recorrer 
la zona, la cual es considerada 
por los vecinos como muy proc-
picia a las inundaciones por el 
hecho importante de haberse re-
bajado sensiblemente el nivel del 
suelo, en relación con la zona 
circundante y estar, además, ro-
deada por el cinturón de ronda 
que en caso de aguacero actuaria 
de pantano. 

También se hecharon de me-
nos desagües de las calles y se 
consideró insuficiente la red de 
tuberías de cloacas que con diá-
metros de 40 y 5C ans. no podrán 
absorber en un futuro inmediato 
el agua de la urbanización su-
mada a la que desciende de la 
Marca de l'Ham y otra zona de 
Vilatenim. 

También parece ser que hay 
irregularidades en cuanto a las 
zonas verdes se refieren y parece 

ser que una de estas ha sido ven-
dida como solar 

Un punto negro 

También se nos desmostró 
que la zona del cinturón de 
ronda, que corresponde picosa-
mente a Les Moragues, por la 
cantidad de cruces allí exsistentes 
y por la falta de indicadores cons-
tituye un punto negro en la circu-
lación que ha causado en poco 
tiempo cerca de una docena de 
muertos por inducir a error a los 
coches procedentes de la auto-
pista circulan por este cinturón 
hacia Francia. 

Falta de aceras 
Ya en otro lugar y concreta-
mente donde se alia ubicado un 
gran depósito de helados les fue-
ron mostradas a los representan-
tes del Ayuntamiento unas zonas 
dedicadas a aparcamientos que 
no tienen las aceras reglamenta-
rias e igual cosa pasa con un 
muro del mencionado edificio 
que se ha construido a un palmo 
escaso del pavimento de la calle. 

También cabe destacar que 
una gran cantidad de desperdi-
cios vertidos por aquella zona 
hacen que el aire sea irrespirable. 

Los señores Romero y Case-
llas, tomaron buena nota de 
cuantos problemas les fueron ex-
puestos y prometieron darles la 
mejor y mas rápida solución. 

DIADA INTERNACIONAL ANTINUCLEAR 

Manifestació pacífica pels 
carrers de Figueres 

Al fons 
H © i m ® f © 

El Nou Pla 

Un dels aspectes que ens preocupa a tots, és el que fa referencia a 
l'ús del sòl urbà. La construcció d'edificis que desfiguren progressi-
vament la fesomia d'una Figueres que ha tingut un creixement 
racional; la manca d'espais verds i de terrenys per a construir-hi 
equipaments col·lectius; la gestió honesta de l'urbanisme... són 
interrogants que en aquests moments té la ciutat per a solucionar. 

L'instrument jurídic que emmarca i canalitza tots aquests proble-
mes, és a dir que concreta els usos del sòl, les zonificadons, les 
alçades, els vials, etc. és el Pla General d'Ordenació Urbana. En el 
cas de Figueres, encara és vigent el que es va elaborar l'any 1961, i 
que algú el pot conèixer com el Pla Bonaterra. No obstant, per la 
seva característica de Pla que afavoreix l'especulació, per l'absència 
d'una revisió al llarg dels seus divuit anys de vigència, i per la 
insalvable adaptació de la nova Llei del Sòl, fa que en aquests 
moments sigui un instrument èticament inservible pel nou Ajunta-
ment democràtic i pels interessos generals de la ciutat. 

Cal doncs, anar urgentment cap a l'elaboració d'un nou Pla 
General d'Ordenació, per tal de corregir les injustícies, que amb la 
benedicció legal del Pla del 1961, s'han ant fent al llarg d'aques 
temps. També, ere aquest cas, s'haurà de sortir de les estrictes 
fronteres del terme de Figueres, per anar a una altra visió de 
l'ordenament del territori. En aquests moments és impensable, 
sobretot quan a la perifèria de la ciutat s'han fet les accions 
urbanístiques més irresponsables, un ordenament del territori sense 
incloure-hi els municipis que envolten Figueres i amb la qual estan 
estretament lligats. Aquest pot ser un primer pas cap a la formulació 
d'un Pla comarcal, en la perspectiva d'anar enfortint i potenciant la 
comarca. 

Per a materialitzar aquest nou Pla, s'hauran de posar d'acord tots 
els municipis que formen aquesta àrea subcomarcal de Figueres i 
onze municipis; caldrà saber quina opinió en té la nova Diputació 
sobre el seu patrocini al.planejament; i finalment a l'hora de 
confeccionar el nou Pla. Tots plegats tenen en les seves decisions el 
remei per construir una ciutat i uns pobles més humants i per a tots... 
que ja ens convé. 
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Internacional Religió 
Jordi Pujol, el Convergent, va 
dir que la victòria del Barça a 
Suïssa ho havia estat també de 
Catalunya. Afirmà que les ba-
rres granes culés eren les 4 de 
la senyera. Per últim revelà 
que el primer oop que el 
Barça arribà a una final Euro-
pea, ell era a la presó. Va 
acabar llençant visques a Ca-
talunya i al Barça. 
El diumenge següent, els bas-
cos li varen anar a explicar a 
casa seus mateix, com es fan 
les coses en aquest estat. 

Estatal I 
Les declaracions de Felipe 
González han causat im-
pacte. Algú ens deia: «Que 
en Marx i en Sentis es di-
guin tos dos Carles no té 
massa importància però 
que en Felipe no pugui 
veure ni a un ni a l'altre, és 
més preocupant. D'altra 
banda, en sentir les declara-
cions a ks que ens referíem, 
eis militants socialistes dub-
taren entre MARXar sí o 
MARXar no. 

Catalunya 
«Com us deia Suárez: en Ta-
rradellas està fotut». Escena I, 
de l'Acte I de l'obra teatral 
que amb el títol «L'honorable 
Tarradellas» s'estrenarà pro-
perament, i que s'atribueix a 
Carles Sentís, conegut per 
Adolf Pitarra. 

Figueres 
També la crisi Socialista ha 
arribat a la nostra ciutat. 
Malgrat tot, Ma Rosa Ym-
bert continua essent la con-
sellera més MARXosa de 
l'ajuntament local. A la 
vista d'aquest fet, el senyor 
Ametlla ens ha assegurat 
que no s'escaparà amb ella 
a vic, com va fer dies pas-
sats, el batlle de Besalú. 
«A mi, em guia l'Estrella i 
prou», ens ha dit referint-
se a la seva esposa. «La 
Rosa (dels vents?) no la 
necessito, de moment». 

Encara que el Concili Vaticà 
II, ho havia deixat bastant 
clar, el senyor Manuel Marin, 
President del Patronat de la 
Catequística, encara creu en 
els miracles. Això es despren 
quan afirma a un redactor del 
sensacionalista HORA 
NOVA: «Una societat con la 
nostra es manté de miracle». 

Cartellera 
Pel proper diumenge s'a-
nuncia al cinema del Patro-
nat dues pel·lícules per a 
Mainada: «El milagro de 
Lourdes», versió en català 
patrocinada per Ominium 
Cultural, i Blancanieves i 
los 7 milagros», en techni-
color. Per aquest estiu té 
previst unes sessions de 
cine-forum, els dijous, on 
s'espera projectar entre al-
tres: «Cumbres Milagro-
sas», «Lo que el milagro se 
llevó», «El Milagro de Ana 
Frank», Los Milagros de 
Cherburgo», «El milagro 
Nacional, «La Setmana mi-
raculosa», «Emmanuelle se 
va a hacer milagros» etc. 

Esports 
A la darrera reunió de la 
Unió Esportiva Figueres, 
l'ex-president senyor Blasi 
digué: «Hem d'enfortir la 
dreta, sobre tot l'extrem». 
En assabentar-se el com-
pany Casademont del 
PSUC, declarà: «És peri-
llós aquest enfortiment de 
l'extrema dreta. Nosaltes 
recolzarem el número 10, 
Pagès; Echegoyen juga 
massa a l'esquera». També 
afegí: «Pagès sí, Blasi No». 
Per la seva part, un sector 
dels Socialistes han dit que 
l'únic que volen és que l'e-
quip MARXi bé. L'altre 
sector esperarà la propera 
assemblea, per a fer decla-
raions. S'ignora si l'assem-
blea es refereix a la del 
Figueres, o a la del PSOE. 
Marià Lorca, d'UCD, s'ha 
limitat ha dir: «Amb el fut-
bol no s'hi ha fet política». 

Temps 
Per a la propera setmana s'es-
pera un millorament del 
temps. Amb un \ie de sort no 
plourà i els vents bufaran d'a-
lia on mes convingui. 
Les temperatures augmenta-

ran. pero no aneu a ¡ 
encara: us irieu a torrar i us 
podríeu refredar. Les iaies 
que esperin una mica més a 
treure's la samarreta de 

Espectacles 
fcn Grouxo Marx, des de ía 
tomba i sense perdre el cos-
tum. es \ a fer un fart de riure 
quan sa sentir iesdeclaracions 
de Felipe González sobre el 
seu cusi gemm Carles. 
L'Harpo. tambe seguin el seu 

costum, nova dir res. 
Pilar Heras, del Bloc Català 
de Treballadors, va dir en 
enterar-se'n: «l.'Jarpo és més 
coherent amb la seva situació 
actual, que ei seu germà 
Grouxo». 

Ultima Hora 
Segons sembla l'ajunta-
ment prohibirà en breu la 
venda dels productes deri-
vats de la llet. La raó prin-
cipal és que tots els ciuta-
dants ens veurem oblidats 
a veure llet d'Ametlla. No 
se sap encara, si aquesta 
serà de prou bona qualitat. 
Radio Popular de Figueres 
no n'ha dit res. 

Publicitat 
Degut a la recent reestructu-
ració de l'església, es NECES-
SITA CAMAPANER. Lliure 
servei militar, 3 anys d'expe-
riència i que domini l'ofici. El 
benefici a càrrec delbisbat. 
S'ha de saber tocar-les totes. 
(Maniacs abstenir-se). 
Presentar-se a hores d'oficina 
al carrer de Sant Pere. 
(preguntar per l'església). 
Màxima discreció pels 
colocats. 
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L'ASPECTE 
HUMÀ DELS 
REGIDORS 

Entrevista 

Alfons Gumbau 

Marià Lorca o el metge 
que no pogué ésser 

amb la feina i així resultava més 
lleugera. 

— Quan va sentir-se responsa-
ble per primera vegada? 

— Als 33 anys la meva mare va 
quedar vídua. Aleshores els tres 

— La Vanguardia i el Punt-
Diari. De vegades el Correu 
Català. 

— Què en pensa dels Aigua-
molls de l'Empordà? 

— Comprenc la posició dels 
dos costats, si bé una anàlisi pro-

«Perdona'm que t'hagi fet espe-
rar, però és que estava al llit des-
cansant perquè no em trobo gaire 
bé». Això és el primer que em 
diu Marià Lorca i Bard quan em 
rep al seu despatx. 
I li agraïm el gest d'haver-se 
aixecat per tal de realitzar 
aquesta entrevista perquè sabem 
que l'endemà mateix ha de sot-
metre's a una delicada operació. 
Després ens diu que l'operació 
s'ha aplaçat una setmana (el da-
rrer dimecres 7, per el lector) a 
causa d'una màquina espatllada, 
és a dir, que quan aquesta xe-

Rosa Giné Bayod, amb qui té 
tres filles: Ma Àngels de 16 anys; 
Neus d'l 1 i Anna de 9. 

La infància 

— Com varen ser, senyor 
Lorca , la seva infància i 
joventut? 

— La meva infància va trans-
córrer en una època on les coses 
no eran tan fàcils com ara; mal-
grat tot, va ser molt agradable 
amb els meus germans, que està-
vem, com ara, molt units. Encara 
recordo perfectament quan anà-
vem a jugar al parc. Després vaig 
haver de treballar de molt jove, 
però vaig alternar l'esport, jugava 
a Bàsquet a l'OAR, i a Ping-Pong, 

— Que preferix el cinema o el 
teatre? 

— De teatre no n'he pogut 
veure gaire. Quan tinc ocasió de 
fer-ho preferixo el cinema. 

— Quin tipus de música li 
agrada escoltar? 

— Això va per èpoques. Ara, 
m'agrada la clàssica, que, abans, 
no sabia apreciar gaire. 

Llegeix història 

—Què li agrada llegir? 
—No tinc gaire temps per fer-

ho; quan puc, història. 
— Diguim el nom d'un llibre 
— El que ara llegeixo a estones: 

Olocausto. 
—quins diaris l'informen? 

«Vaig començar a treballar als 15 anys» 

Els tres germans Lorca. El de la dreta és en Marià. 
^ — — • - —Vostè ha dit moltes vegades 

que és un independent. Què sig-
nifica això per vostè? 

Marià Lorca amb la seva dona, Ma Rosa Giné Bayod, i les tres filles: Ma Àngels, Neus i Anna. 

rrada surti al carrer, encara es-
tarà amb els efectes de l'anestè-
sia. 

Miquel Lorca va néixer a Na-
vata, on s'havien traslladat els 
seus pares a causa de la guerra 
civil, l'u d'octubre del 1938. Al 

cap de pocs mesos es traslladà a 
Figueres on el seu pare es dedi-
cava al comerç de la fruita. En la 
seva família no hi ha hagut cap 
antecedent polític. 

Va estudiar el comerç en el 
Cultural Cervantes, i una tempo-
rada en els Salesians de Girona, 
quan tenia 15 anys mori el seu 
pare, i va començar a treballar en 
el negoci de la família. 

L 'any 1961 es va casar amb M 

germans van haver de ajudar-la 
tot el que podiem. Des de llavors, 
que tenia quinze anys i vaig co-
mençar a treballar, me'n vaig sen-
tir de responsable. 

— La seva fina actual el com-
plau? Què li hauria agradat ser?. 

— La meva feina m'agrada 
molt, hi he trobat moltes compen-
sacions. Si hagués pogut estudiar 
m'hauria agradar ser metge. 

— Quines aficions té? 

— L'esport és el que més m'a-
trau; últimament jugava a tenis, 
però ara no puc a causa de la 
malaltia. M'agrada també, o pot-
ser això no entraria en aquesta 
pregunta, el fer amics. 

funda no l'he feta. Per un costat 
veig la necessitat de conservar les 
aus, i per l'altre que podrien ser 
una font de riquesa per a la 
comarca. 

— 1 del problema nuclear? 
— És molt semblant. Veig que 

és un risc, però també interessa 
trobar altres formes d'energia. 

— 1 del feminisme? 
— Hi estic d'acord. Crec que la 

dona ha de ser independent, fent 
el que li agradi i no s'ha de limitar 
a rentar els plats. Tambe crec, 
però, que no per això ha d'oblidar 
la família. 

— Què no ha pogut ter, en la 
seva vida, i per què na ha pogut ? 

— El metge és una persona que 
pot fer molt de bé a les persones, i 
ja he dit abans que no he pogut 
estudiar. 

«He trobat a faltar molt, un pare» 

Marià Lorca participà a Madrid en la primera Coila Sardanista. 
Feia el Servei Militar, l'any 1959. 

—Se'n penedeix d'alguna cosa 
de la seva vida? 

— De res. 
— Quina part de la seva vida 

no voldria tomar a passar? 
— Tot el que ha passat, bo o 

dolent, crec que s'ha de passar. 
Avui tota la família estem molt 
bé, i ja no ais recordem del que 
passà abans. 

—Hi ha alguna cosa que l'ha 
marcat, que l'ha condicionat, en 
aquests anys? 

— No. El que sí he trobat a 
faltar molt ha estat un pare al 
meu costat, per a poder-li consul-
tar les meves coses. Aquest buit se 
m'ha compensat amb uns ger-
manis que en part l'han omplert. 

— Es defineixi. 
— M'agradaria ser senzill, te-

nir amics i companys. Sóc humà. 
No sóc envejós i m'agrada ajudar 
els altres, sense compensació. 

Ideologia 

— Vostè és militant? 
— No, no ho sóc. 
—Per què es va presentar en la 

llista de Centristes-UCD. 
— Jo una ideologia concreta no 

la tinc. Ells m'ho demanaren, i 
com que coincidien amb les meves 
idees, vaig acceptar amb un sentit 
de responsabilitat i de servei. 

— Un independent és una per-
sona que no és de cap partit i no es 
deu a cap ideologia, sinó a ell 
mateix i a qui representa, oi d 
meu cas els figuerencs. 

— Quins càr recs té en 
l'actualitat? 

— A més del de regidor de 
l'ajuntament, sóc Vice-president 
primer de la Cambra de comerç. 
També, i com a conseqüència del 
primer sóc membre de la Diputa-
ció, l'únic de la nostra ciutat, on 
presideixo la Comissió d'Agricul-
tura, Ramaderia i Política 
Forestal 

— Finalment, senyor Lorca, 
en què consisteix l'operació? 

— Fa 14 anys vaig tenir un 
accident, i des de llavors tenia 
dolències a l'esquena, malt de cap 
i alguna lipotimia que atribuíem a 
l'accés de treball. Fa uns anys vaig 
tenir unas lipotimia a l'aeroport 
de Madrid i em varen fer una 
exploració molt a fons, i el doctor 
Fernandez Cruz va trobar-me 
quatre vertebres cervicals i dos 
dorsals fracturades que produïen 
unes durícies que pressionaven els 
nervis i el cervell. L'operació con-
sistirà en treure i netejar aquestes 
durícies. 



HORA NOVA 6-12 Juny Pàg. 8 

PO rtbOU ENTREVISTA AMB ELS REGIDORS ROIG IROSIQUE 

El crucifix és a l'Ajuntament 
(De la nostra Redacció, per Alfons 

Gumhau i Juli Motons).— Fa unes 
setmanes vàrem parlar amb l'alcalde 
de Portbou Jaume Sabaté per tal de 
proposar-li una entrevista cosa pro-
gramada també amb els batlles de 
l'Alt Empordà. Ara, una vegada pro-
duïts els fets del crucifix i havent pres 
el compromís de traslladar-nos a la 
població fronterera per fer un ex-
haustiu aclariment dels mateixos, 
aprofitem l'avinentesa per a parlar 
amb els membres de l'Ajuntament i 
amb el senyor Sabaté sobre la proble-
màtica municipal de Portbou. Pro-
blemàtica que, per tal de donar-li la 
deguda atenció, publicarenm en ca-
pítols diversos en aquests i d'altres 
números d'HORA NOVA. 

Abans, però, de transcriure les en-
trevistes, volem deixar clar un punt 
que podria efectar l'actuació dels se-
nyor Rosique i Roig. Es tracta, sim-
plement, que un suposat correspon-
sal figuerenc d'agència informativa 
ha passat una nota, recollida per 
quasi tots el diaris del país en el sentit 
de que els regidors José Luis Rosique 
i Ramon Roig havien rebaixat les 
seves pretensions, durant l'acte de 
conciliació, davant la precària situa-
ció econòmica d'HORA NOVA. 
Això, tal com diu l'esmentada nota 
d'agència; dóna a entendre que els 
regidors demandants havien sol·lici-
tat alguna compensació econòmica 
per les suposades injúries i calum-
nies. Hem de dir, fent honor a la 
veritat, que els regidros portbouencs 
mai no varen fer cap reclamació d'a-
quest tipus, i sí varen demanar la 
clarificació dels fets, la difusió d'a-
questa informació feta in situ i, si 
calia, jutjar la credibilitat de les fonts 
que havient informat el periòdic. 
Quant a la situació d'HORA NOVA 
hem de manifestar que la nostra pu-
blicació es mou, com moltes d'altres, 
dins la problemàtica de la premsa 
d'aquest país i que rutlla sota una 
bona administració que li penfitt 
millorar-se cada vegada una miqueta 
més. 

El crucifix de l'ajuntament 

Després de saludar diversos mem-
bres de l'ajuntament, tant de l'Entesa 
dels portbouencs i UCD —els se-
nyors de Convergència i Unió no els 

vàrem pas veure, si bé ens digueren 
que estaven a l'ajuntament durant les 
entrevistes— ens vàrem reunir els 
representants d'HORA NOVA i els 
regidors José Luis Rosique i Ramon 
Roig per tal d'endegar el diàleg 
corresponent. 

—Ens podrieu tèr una pel·lícula 
dels fets des d'un bon comença-
ment?, els preguntem. 

—Bé, —començaRamon Roig— 
podem fer efectivament, una petita 
pel ícula de com es va inniciar tot això i 
fins i tot fer lectura de les actes que 
tracten d'aquest assumpte. En primer 
lloc a l'article es deia en el titular 
«Amb àmplia oposció popular» i 
aquí, d'oposició popular no n'hi ha 
hagut gens ni mica. Han vingut deu o 
vint persones, no totes per tal 
d'enterar-se si s'havia fet la proposta, 
sinó inclús per veure si realment hi 
havia un crucifix. El que sí poder dir és 
que gent que ens ha trobat pel carrer, o 
bé ha parlat amb gent de l'entesa, 
inclús gent que sempre a anar a missa 
i, que coneguent-nos al senyor Rosi-
que i a mi, han trobat l'article absurd i 
han dit que «quins... es necessiten per 
a publicar un article així . Qui deu 
ésser el poca vegonya que ha facilitat 
aquesta nota a la premsa, aquest és el 
que hauria de donar la cara. Segura-
ment es considera un persona de pri-
mer ordre. Deu ser un d'aquells que 
van pel carrer amb el cap ben alt». 
Aquesta és la persona que jo crec que 
la gent de Portbou hauria de conèixer. 

—Què hi ha doncs d e la nostra 
informació? 

—El diari, contesta Roig s'ha fet 
portaveu de tot això. Però aquí s'acaba 
la funció del diari. El greu és que 
qualsevol persona pot estar en mans 
d'altres que en un moment determi-
nat, sigui per venjança, sigui per idees 
polítiques en plan, diguéssim extre-
mistes, o el que sigui i que ataquin 
aquesta persona. Aquí, en aquest as-
sumpte, l'atac és a dues persones con-
cretament: Rosique i Roig. 

—1 Per què ho creus així? 
—Perquè aquestes dues persones 

s'han mogut per la democràcia, a ni-
vell municipal, s'han mogut durant el 
temps d'un ajuntament antic. Han 
estat dues persones que han format 
part d'una coordinadora de forces po-
lítiques, persones que s'han mogut in-

clús a nivell privat per tal de 
preocupar-se pels problemes que exis-
teixen al poble; en el meu cas concret 
de fomentar una associació cultural 
que se'n va anar a l'aigua per falta de 
participació popular; persones que 
hem intentat donar un aire nou al 
poble, persones, per exemple, que 
hem recordat 1' 11 de setembre, i perso-
nes que quan ha vingut el temps de 
plantejar alguna reivindicació de tipus 
democràtic ho hem fet per la via de-
mocràtica, i mai no ho hem fet per 
altres camins. Bàsicament hi poden 
haver persones que tot això els moles-
tés durant aquella època i es per això 
que creiem que l'article ve d'aquella 
època, de persones ressentides, el mal 
del cas és que no se sap qui són. 
Tothom es pot equivocar alguna ve-
gada però no és just tenir darrera algú, 
que repeteixo no sabent qui és, està 
sempre a la que salta i a punt per 
donar una nota a la premsa. 

Tot això, diria jo, és d que vindria a 
ésser la idea de l'article. Ara l'article 
en concret a nosaltres ens podria afec-
tar molt, en el meu treball i en el d'en 
Rosique com a funcionaris, ens pot 
afectar a nivell personal perquè sabem 
que hi ha extremistes que aquestes 
coses se les prenen com a bandera i 
poden, inclús, plantejar-nos amena-
ces. Ens pot perjudicar a nivell de 
carrer. He de dir quejo, i parlo ara a 
nivell personal, no sóc persona que 
vagi a missa pero sí sóc molt respec-
tuós amb les creences i podria ditr 
també que si ha quelcom que em mo-
lesti és que la gent s'en burli de les 
creences religioses. He tingut conver-
ses amb el capellà i ell, crec, pot du-
que té un bon concepte de mi, no parlo 
ara del concepte religiós sinó en plan 
de persona. 

—Resumint, doncs... 
—Fins ara he explicat, —diu Ra-

mon Roig— El problema tal com 
nosaltres ens l'hem plantejat. Pel de-
més, tota la documentació que prova 
que nosaltres no vàrem fer aquesta 
proposta està en els llibres d'actes. 
Però dic que si s'hagués arribat a fer 
aquesta proposta, l'haguéssim fet amb 
el llibre de la Constitució a la mà. De 
la mateixa manera que es va proposar 
posar la bandera catalana en el balcó 
de l'ajuntament, de manera perma-
nent, es va dir a nivell de comentari i 
se'ns va dir que la constitució obliga a 

posar-hi ambdues: la catalana i l'espa-
nyola. I no hi és pas al balcó. Quan 
nosaltres sabem que hi ha molts ajun-
taments i inclús organismes oficials, 
que només tenen penjada la catalana, 
sense l'espanyola. Nosaltres respec-
tuosos amb la Constitució no la hi hem 
posat i el dia de la presa de possessió hi 
van ser totes dues. 

—Què va ésser, doncs el que mo-
gué l'assumpte del crucifix? 

—A nivell de comentari, —seguix 
responent Ramon Roig— simples co-
mentaris que hi van haver, varen ser a 
nivell privat, entre una sèrie de perso-
nes preocupades per si la Constitució 
agafava ei tema de si en una sala 
d'actes hi havia o no hi havia de 
figurar el crucifix. Això canvia molt, 
amb el dir «exigieron» etc... ara pots 
continuar tu —indica Roig a José 
Luis Rosique— i explicar el per què 
els comentaris del carrer varen fer 
que tot es reflexes en les actes. 

Les actes 

—Què ha de dir José Luís Rosique 
en tot això? 

—Jo voldria que íullagessiu les ac-
tes de l'ajuntament i afegir que en la 
sessió constitutiva, mai es va fer al-
llistó al crucifix i que abans de res no es 
va demanar ni exigir al secretari. El 
que es va fer en la primera sessió fou 
un comentari, fora de l'acte, sobre 
l'existència de determinat article de la 
constitució. Ara bé: pot ésser que 
aques comentari sortís al carrer i que 
per un determinar sector de la pobla-
ció es tergiverses fins a l'extrem de du-
que haviem arrencat el crucifix, que 
l'haviem ultratjat, etc. Crec que les 
persones que han fet aquest comen-
tari, o, matitzant, les tendències políti-
ques. són aquelles que els interessa que 
avui l'esquerra prengui postures radi-
cals, anti-claricals, per tal de poder 
justificar el seu atac al nostre suposat 
anti-clericalisme. 

—I que diuen les actes? 
—En la sessió del dia 23 d'Abril 

—segueix explicant Rosique—, no 
consta res del crucifix en l'ordre del 
dia —com tampoc res constava en la 
primera— i posteriorment en la sessió 
del dia 2 de maig, tampoc consta res 
en l'ordre del dia i si en «ruegos y 
preguntas» on diu textualment: «Des-
pues intervino el señor Roig refirién-
dose a los comentarios que se han 
hecho en la población llevados en tér-
minos de exageración respecto a la 
existencia del crucifijo en el testero del 
salón de sesiones, interesando que se 
haga constar en nota la existencia de 
un artículo de la constitución en el que 
se dispone que ninguna confesión ten-
drá carácter estatal y que es por este 

motivo y no por ningún otro que se 
habló en principio de tal asunto. En-
tonces, el señor Flores, contesta al 
señor Roig que si bien la constitución 
establece la no confesonalidad del Es-
tado, tampoco prohibe de una manera 
terminante que no exista el símbolo del 
crucifijo en las dependencias oficiales. 
Considera además que su retirada po-
dría constituir una falta de respeto y 
consideración para los deseos y sentir 
de la inmensa mayoría de la población 
de Portbou que es católica, interviene 
el Sr. Rosique en apoyo de las mani-
festaciones del Señor Roig, añadiendo 
que a su juicio debería ser retirada 
también la placa existente en los bajos 
de la Casa Consistorial conmemora-
tiva de la inauguración del edificio, 
por ostentar el nombre del dictador». 

Explica José Luis Rosique, a conti-
nuació que. la intervenció de Ramon 
Roig veient les manifestacions exage-
rades que es produiren en la base del 
poble i afegí, insistint una vegada 
més, que si s'havia parlat alguna ve-
gada del tema era, ni més ni menys, 
pel que diu la constitució referint-se a 
la confesionalitat de l'Estat. En tot 
cas, i tampoc es va proposar res 
d'això, ho haguéssim proposat a la 
resta de l'Entesa dels Portbouencs, 
dins de la disciplina de partit i de vot. 

—Què succeí encara fins l'aparició 
del Periòdic des del dia 16 de maig?. 

— Doncs, com que els comentaris 
seguien cada dia més —diu 
Rosique— passà el que ha dit ja el 
company Roig: vingueren a l'Ajunta-
ment persones a comprovar que no 
s'havia arrancat el crucifix, veieren 
que mai no s'havia mogut del seu lloc, 
però l'assumpte continuà podrint-se al 
carrer. I com nosaltres no ens fa por 
expressar el que pensem, i voliem dei-
xar ben puntualitzat el per què si s'ha-
gués proposat l'assumpte, nosaltres 
dos haguéssim votat a favor de que el 
crucifix s'hagués retirat (més enda-
vant Ramon Roig va dir que ell havia 
parlat amb d'altres regidors que 
també ho haguessin fet així) El que 
vaig fer aleshores, en el ple del dia 15 
de Maig, d'acord amb el company 
Roig, just un dia abans de que sortís el 
periòdic pel que jo no tenia coneixe-
ment de que es publicaria l'article, ni 
vosaltres tenieu coneixement de la 
meva intenció per la premura del 
temps, una intervenció, que vaig de-
manar constés en acta. (Aquesta in-
tervenció signada per José Luis Rosi-
que i Ramon Roig, consta de dos 
folis i va ésser mostrada igual que les 
actes, als representants d 'HORA 
NOVA). El text de la intervenció, en 
els punts que afecten a l'assumpte 
que ens ocupa diu: «Intervención que 
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Portbou El nou Ajuntament 
el conejar exponente formula en el 
capítulo de ruegos y preguntas corres-
pondiente al pleno ordinario celebrado 
en el dia de la fecha 15 de mayo 1979, 
con d expreso deseo de que conste en 
acta íntegra y literalmente. 

(El document que tot seguin trans-
crivim, segons ens diuen, porta, si 
més no la firma, l'assentiment de 
l'Entesa en ple, ya que es va sotmetre 
a la seva consideració abans de legir-
lo públicament, ja que la intervenció 
pública d'un membre d'aquesta coa-
lició necessita el suport dels seus com-
panys), formin o no part del Consis-
tori, doncs l'Entesa funciona a Port-
bou a nivell dels catorze membres de 
la llista). «Compañeros de la corpora-
ción y pueblo de Portbou: mi interven-
ción está orientada sobre una cuestión 
que por la ingente tarea que nos espera 
para dotar de una vez a este pueblo de 
los servicios y bienestar que necesita, 
no hubiera merecido la pérdida de 
tiempo que va a suponer su reiteración 
en este Pleno. Sin embargo, a mi jui-
cio, es importante poner el acento en 
toda una serie de cuestiones sobre el 
tema que voy a trata-. Por una parte 
para situarlo en su sitio, por otra para 
sitoar también en el lugar que les 
corresponde, a quienes haciendo gala 
del barato oportunismo, han manipu-
lado convenientemente el tema en la 
calle colocando con la ayuda de la 
difamación a dos compañeros de la 
Entesa presentes en esta sesión en una 
situación de grave desprestigio pú-
blico. Se trata del comentan que en su 
dia formuló el compañero Roig, y que 
yo mismo apoyé en un pleno sobre 
llevar a discusión en un pleno futuro 
de esta corporación si debía o no figu-
rar en la presidencia de la sala la 
presencia del crucifijo que simboliza 
una determinada confesión. Nuestra 
propuesta para que se procedierse al 
debate democrático de la cuestión, 
estaba basada en criterios de equidad y 
justicia. Y en definitiva en hacer un 
llamamiento a la Corporación para 
que se diese cumplimiento efectivo a la 
Constitución. Y hablo en pasado, no 
porque mi compañero y yo no estemos 
convencidos de nuestra postura, sinó 
porque vamos retirar la primera y más 

adelante voy a explicar porqué la reti-
ramos» (En el següent paràgraf es 
procedeix a llegir l'artície 16 de la 
Constitució) «Así pues, a nuestro jui-
cio, d mantener un determinado sim-
bolismo confesional dentro de la casa 
dd pueblo, significa por una parte 
ignorar el resto de las confesiones, por 
otra privilegiar una de ellas sobre las 
demás, con k) que se convierte en 
papel mojado un texto fundamental 
como es la Constitución y muy espe-
cialmente su artículo 16. Por lo tanto 
es el carácter laico y no confesional del 
Estado que nos ha empujado a propo-
ner se mantenga la neutralidad de 
creencias y de cultos en lo que es la 
casa dd pueblo donde hoy nos encon-
tramos» (sic) «Vamos a retirar la pro-
puesta, porque no vamos a permitir 
que la izquierda caiga en la dialéctica 
engañosa, en la trampa que quiere 
tenderle la derecha» (sic) «Nadie 
arranca cruces porque quienes hici-
mos la propuesta nos sentimos demó-
cratas y respetamos profundamente 
las creencias e ideologías de todo tipo. 
Es por todo dio que los que hicimos la 
propuesta ahora la retiramos solici-
tando en su virtud del compañero 
alcalde que al no haberse procedido a 
su inclusión y correspondiente debate 
en orden dd dia alguno, no proceda a 
votación de ningún tipo, dondose por 
zanjada definitivamente esta 
cuestión». 

—Aleshores, amic Rosique, hi ha 
hagut o no proposta? 

—Mai no s'ha fet la proposta; de 
totes maneres, però, si s'hagués inter-
pretat de que l'haviem feta, ara la 
retirem. 

Aquí queda doncs tot el que s'ha 
recollit en l'entrevista que de manera 
amistosa hem tingut amb els regidors 
Ramon Roig i José Luis Rosique. 
Llevat de l'alcalde Jaume Sabaté, 
amb el qual ja havíem parlat sobre 
l'assumpte i dels demés companys de 
l'Entesa del Portbouencs, dels que 
d'alguna manera se'n fan portant-
veus els seus companys esmentats, no 
hen tingut ocasió de parlar ni amb el 
regidors d'UCD ni amb els de CDC. 
Quedi ben clar que els que no s'han 
manifestat ho poden fer sempre que 
vulguin. 

Quaranta dies de tasca municipal 

Comentari Crític 
(De la nostra Redacció per Juli 
Molons).— Començarem dient 
que no estem pas d'acord en que 
se'ns porti al jutjat a la primera de 
canvi, perquè creiem que sempre, 
en la democràcia, hi ha oberts els 
camins dd diàleg. Però davant els 
fets consumats i vist d que es de-
manava en l'acte de conciliació 
instat pels dos regidois de Portbou, 
vàrem creure que, en benefici de 
tots, es podia arribar a una conci-
liació ja que aquesta postura per-
metria una clarificació dels fets 
atribuïts a membres d'un ajunta-
ment democràtic. Afegirem aquí 
que el suposat corresponsal figue-
renc d'una agència informativa, 
del que abans hem parlat, sembla 
que no té una idea massa clara dd 
que és la professionalitat periodís-
tica. Pensem que un acte de conci-
liació pot resultar positiu sempre 
que les dues parts es posin d'acord 
per tal d'aclarir els fets des d'un i 
altre costat. Pels demandants és 
una oportunitat per a justificar els 
fets i pel periòdic és un deure infor-
matiu que sempre té amb els seus 
lectors. 

Sense conciliació el nostre periò-
dic no hauria tingut ocasió de 
transcriure els documents oficials, 
mostrats, com s'ha vist, pels matei-
xos regidors interessants en el cas. 

Amb això, poca cosa queda per 
dir. Segons tot d que hem vist i 
hem escoltat, la intervenció de l'al-
calde i secretari, no es produieren 
i, oficialment, no es produiren 
tampoc «exigències» ni tampoc 
«insistències». La intervenció po-
pular, a nivell de carrer, queda 
perfectament explicada, també, en 
el que s'ha escrit en aquestes pàgi-
nes. Les nostres fonts informati-
ves, doncs, no filaren prou prim a 
l'hora d'explicar una cosa que ofi-
cialment no consta, i a més involu-
craren, erròniament, a dues perso-
nes que no intervingueren en els 
fets ni a nivell de carrer ni oficial-
ment. Aquest últim punt, per cert, 
HORA NOVA ja l'aclarí abans de 
tenir notícies de l'acte de 
conciliació. 

(De la nostra Redacció per Alfons 
Gumbau i Juli Molons).— Acabat 
l'acte explicatiu dels fets que varen 
motivar la presència al Jutjat dels 
regidors de Portbou i del Director 
d'HORA NOVA, es va passar a fer 
un estudi de l'actuació del nou Con-
sistori. Aquesta vegada contarem 
amb la intervenció directa de l'al-
calde Jaume Sabaté, el qual digué 
que a l'entrevista actuava com a re-
presentant, també, dels membres de 
la coorporació que no estaven pre-
sents, però que minuts abans havien 
donat el seu consentiment per a ésser 
representats pel batlle en la reunió 
que vàrem tenit tot seguit. 

La tasca de l'Ajuntament democràtic 

—Com funciona l'ajuntament, se-
nyor alcalde? 

—En prim» lloc, i això ho dic a 
caire personal i cotí alcalde de Port-
bou, estic molt satisfet dd treball que 
tant José Luis COTÍ Ramon han portat 
dins l'Ajuntament i sento profiínda-
ment que s'hagi hagut d'arribar a una 
situació com aquesta, i això em servirà 
com a pauta per a dir que aquella 
conversació que havíem mantingut 
per telèfon, recollida en un número 
d'HORA NOVA anterior, que aquí les 
portes estan obertes, i que no és una 
frase sinó que les portes estan obertes i 
estan ben obertes que jo hi passo un 
mímim de cinc hores i sempre amb 
gent, amb problemes, i és que ei nostre 
esperit és servir el poble i que el poble 
es senti content arri) el que fem; ja 
sabem que algunes mesures que pre-
nem moltes vegades no agrade a tot-
hom, però s'ha d'anar per la línia 
mitja a fer les coses el millor possible. 

Sanitat 

—Què ha fet l'ajuntament en 
aquest quaranta-cinc dies? 

—Com un petició resum dd que 
l'ajuntament ha fet durant aquest úl-
tim mes i mig, jo crec que tenen la seva 
importància. En d capítol de sanitat 
tenim unes gestions molt avançades 
per tenir un dispensari municipal a 
l'Ajuntament, el local ja d tenim pre-
parat estem fent ds projectes defini-
tius per tal de tirar-lo endavant, però 
ja tenim una sèrie de material que crec 
fa molta falta aquí a Pórtbou, com 
poden ser el raig X, tota una sèrie de 
vitrines, i tot el necessari per a posar 
en funcionament el dispensari, que 
pensem serà ben aviat. 

—Sr. sabaté; s'ha cobert ja la plaça 
de metge? 

—En un mes i mig han consaguit el 
que no s'havia aconseguit en mes de 

UNICEF 
FIGUERES 

dos anys, que és cobrir la plaça de 
metge lliure de Portbou que gràcies a 
Déu, des d'ahir ja està oficialment 
coberta. 

—Ja ha pres posició de la plaça 
—Encara no. Dissabte ve a veure d 

poble i a escollir d lloc on s'instal·larà. 

Cultura 

Dins els problemes de cultura i que 
afecta a les escoles d'EGB, se'ns ex-
plica que el curs vinent es posaran 
uns cortinatges a les aules per tal de 
substituir les persianes inservibles i 
que evitaran que la mainada passi la 
calor que està sofrint. També se'ns 
indica, si bé com sabem la cosa co-
rrespont al Ministeri d'Educació, està 
prevista la construcció d'una nova 
nau en el complexe escolar port-
bouenc (estatal). 

També se'ns informa que la Co-

missió Informativa de Cultura, presi-
dida per Ramon Roig, té dins del 
mes de juny una reunió amb el se-
nyor Mirambell, delegat de cultura a 
la provincia de Girona per tal de 
tractar dels problemes de cultura, es-
pedalement a nivell municipal. Des-
prés es farà una visista al conseller de 
la Generalitat Pi Sunyer, a qui faran 
arribar totes te propostes que els 
facin els pates d'alumnes i mestres del 
poble. 

També cultura, a nivell port-
bouenc, segons ens informa el titular 
Roig, ha establert conversacions amb 
el delegat de la «Caixa» de qui té el 
ple recolzament per tal d'obtenir l'a-
juda necessària en aquest camp. Ens 
expliquen que durant els últims ajun-
taments, el pressupost de cultura a 
Portobu era de sis mil pessetes i que 
les subvencions de la «Caixa» no les 
recollia ningú. 

En properes edicions ens seguirem 
ocupant de la tasca municipal de 
Portbou. 

Un possible Museu Marés 
(Redacció).— La Comissió In-

formativa de Cultura té en pro-
jecte fer els tràmits necessàris per 
tal d'adquirir la casa on va néixer 
el mestre Frederic Marés i que 
està ubicada al carrer que porta el 
nom de l'il·lustre potbouenc. 

Ramon Koig, si bé encara no 
pot donar massa detalls, ens ex-
plica que, com que Marés va néi-
xer en el primer pis, en aquest lloc 
s'hi faria el Museu, moblat amb 
peces de l'època i amb obres que 
donaria, sens dubte, l'artista. 

A la planta baixa s'hi instal·laria 
una biblioteca degudament acon-
dicionada. a Portbou ja n'hi ha 
una, però no és un lloc on s'hi 
pugui anar a llegir un estona; s'hi 
pot anar a recollir un llibre i prou. 

Aquesta seria una bona tasca, 
car es faria justicia a Frederic Ma-
rés i alhora es crearia una autèn-
tica biblioteca. 

BILLETES DE BANCO 
EXTRANJEROS 

Cambios que el Banco de España 
aplicará durante la presente semana 

Billetes cor respond ien tes a las divisas 
conver t ib les a d m i t i d a s a cot ización en el 
Mercado Español . 

1 Dólar USA. I B i l l e t e ^ r a n a e <1> 
I Billete pequeño (2) 

1 Dólar canadiense 
1 Franco francés . . . 
1 Libra esterlina (3) . . 
1 Franco suizo . . . . 

100 Francos belgas . . . 
1 Marco alemán . . . . 

100 Liras italianas (4) . . 
1 Florín holandés . . . 
1 Corona sueca . . . . 
1 Corona danesa . . . 
1 Corona noruega . . . 
1 Marco finlandés . . . 

100 Chelines austríacos . . 
100 Escudos portugueses . 
100 Yens japoneses . . . 

1 L ib ra I r l a n d e s a 

,1 

COMPRADOR 

P E S E T A S 

63,87 
55,33 
14,58 

134,03 
37,30 

203,78 
33,74 
7,57 

30,78 
14,65 
11,63 
12,39 
16,05 

456,88 
120,-
29,09 

127,39 

VENDEDOR 

P E S E T A S 

66,94 
66,94 
57,68 
15,13 

139,06 
38,70 

211,43 
35,-
8,33 

31,94 
15,27 
12,13 
12,91 
16,73 

476,29 
129,37 
29,99 

132, 

Información facilitada por: 
«CADESBANK» 

BANCO CATALAN DE DESARROLLO! 
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" ^ q S ^ ^ AI habla con el concejal Salvi Jacomet 

Hay muchos problemas, especialmente 
en las urbanizaciones 

(De nuestro corresponsal, 
Martí Bailó.-) En los últimos me-
ses se han ido produciendo para-
lizaciones de obras por no estar 
previstas las mismas en el Pian 
General de Ordenación que 
tanto viene preocupando al Con-
sistorio. El problema no deja de 
ser delicado y como cuestión, 
exige también mucho tacto a la 
hora de abordarlo. Por esto nos 
hemos puesto en contacto con 
Salvi Jacomet concejal de Urba-
nismo, quien de manera muy 
amable atiende nuestra labor in-
formativa y se dispone ante una 
gruesa carpeta con numerosos 
apuntes, mientras sorbe ya frío, 
un café con leche «hasta l'hora 
de dinar», a hacer un repaso de 
lo que lleva estudiado desde que 
tomara posesión del cargo hace 
apenas un par de meses. 

Muchas complicaciones 

De entrada dice que«la cosa 
està molt embolicada, molt més 
del que la gent es pensa». Y tiene 
toda la razón porque eso es pre-
cisamente lo que los rosenses 
han visto desde el boon turístico, 
que hace que se presenten ahora 
algunos casos realmente compli-
cados y difíciles de resolver. 

Refiriéndose al plan parcial de 
Canyelles-Almadraba dijo: «fué 
aprobado hará unos tres o cuatro 
años y al cabo de dos meses la 
Comisión Provincial de Urba-
nismo, envió un escrito al ayunta-
miento diciendo que no lo consi-
deraba aprobado. El ayunta-
miento hizo un recurso del escrito 

y en estos momentos esta en el 
supremo para resolución; en reali-
dad el escrito de dicha comisión 
no es válido prque se tramitó 
fuera de plazo, por lo tanto se 
puede considerar este plan apro-
bado no obstante, aún no se puede 
dar licencias porque no hay pro-
yecto de urbanización y en este 
aspecto, te puedo adelantar que el 
ayuntamiento lo encargará en el 
pleno del próximo viernes dia 
ocho y además, encargará otro 
proyecto de modificación de zo-
nas de equipamiento y revisar 
densidades. Ambos proyectos se 
tramitaran al mismo tiempo». A 
continuación añadió algo mas so-
bre el plan parcial del Polígono 
n°l: «Los ayuntamientos anterio-
res no podían aprobarlo porque 
afectaba una zona verde del Plan 
General, sin embargo, la Comi-
sión Provincial de Urbanismo lo 
aprobó con una condición suspen-
siva que se trataba de que, cuando 
el ayuntamiento presentara una 
modificación de densidades del 
plan, éste quedaria automática-
mente aprobado, pero como el 
ayuntamiento aún no lo ha hecho 
por eso no se han dado licencias, 
ahora bien, cuando se presente 
dicha modificación y salga publi-
cado en el B.O. podran empezar 
las obras como en el caso 
anterior». 

—¿Puedes aclarar algo sobre 
otros planes, el de Las Heras, 
Mas de las Figueras, Mas Buscá, 
etc.? 

—El plan parcial de Las Heras 
está aprobado con una condición 

Rom está pendiente de 1a aproba-
ción provisional de una modifica-
ción del Plan Parcial que proba-
blemente se hará en el pleno del 
próximo dia ocho». 

—¿Hay algo más que añadir a lo 
expuesto? 
—Tan solo decir que el Consisto-
suspensiva igual que en el caso del 
Polígono n°l, aunque el trámite 
será más fácil porque no exixten 
problemas graves de modificación 
de zonas verdes. El plan parcial 
del Mas de las Figueres contem-
pla una modificación porque el 
que se ha ejecutado no responde 
al proyecto y en cuanto al Mas 
Buscá, debo decirte que no pue-
den darse licencias porque la si-
tuación u i anística es muy defi-
ciente y tiene que ir de acuerdo 
con un proyecto de urbanización 
que aún está por aprobarse. La 
promotora tan solo ha ido procu-
rando vender parcelas sin preocu-
parse ni poco ni mucho de la 
urbanización. Tampoco tiene 
proyecto urbanístico Mas Fumats 
y tiene que modificarse una fase 
del Plan Parcial. En cuanto a la 
urbanización Las Garrigas, no 
tiene siquiera Plan parcial lo que 
equivale a decir que tampoco se 
conceden licencias. Por otra 
parte, la situación de la de Puig 

Peralada 
Composició del consistori 

(Redacció).— En la sessió ex-
traordinària sobre organització i 
funcionament del nous ajunta-
ments celebrada el dia 8 de maig 
de 1979, l'ajuntament quedà 
constituït de la següent manera: 

Alcalde: Enric Serra i Güell. 

Nomenament de Representatnts 

a) El regidor Joan Oliver, va 
ser nomenat representant de l'a-
juntament en l'agrupació 
Vilabertran-Peralada, a efectes 
del manteniment del personal 
administratiu. 

b)El conseller Valenti Vidal, 
representant de l'ajuntament de 
vilanova a tots els efectes. 

c) Els consellers que integrin la 
comissió d'obres, urbanisme i 
medi ambient, seran els repre-
sentants de l'Ajuntament a la co-
missió coordinadora del pla ge-
nera! d'ordenació urbana. 

Substitució de l'alcalde per raó 
d'absència, malaltia o altre impe-
diment: es disignà a tots els efec-

tes com a Tinent d'alcalde el con-
seller Joan Planas. 

Comissions informatives 

a) Governació: Règim inte-
rior, Via Pública, Prevenció, In-
cendis, Reclutament, Josep Ca-
pallera, Marti Llanta i Vicenç 
Casellas. 

b)Hisenda: Pressupostos, Or-
denances, Recaptació, Patri-
moni municipal, Vicenç Casellas, 
Joan Oliver, Pere Lloverás. 

c)Sanitat i Serveis Socials: Ce-
mentiri, Pompes fúnebres, dis-
pensari, beneficència: Pere llove-
rás, Josep Capallera i Martí 
Cervera. 

d) Agricultura, Comerç i in-
dústria: Veterinària, Escorros, 
Camins rurals, Comerç, llicèn-
cies obertura, Joan Planes, Vi-
cenç Caselles, Joan oliver. 

e) Cultura, esports, informa-
ció i turisme: Ensenyament, Pa-
trimoni artístic. Esports, Festes 
Informació pública, Turisme, 

Joan Oliver, Joan Planas, Josep 
Capallera. 

t)Obres, Urbanisme i Medi 
ambient: Llicències d'Obres, 
Plan d'ordenanció, Paisatge na-
tural, obres municipals: Martí 
Llanta, Martí Cervera, Joan 
Planas. 

g) Serveis Públics: Rellotge, 
Enllumenat, aigua, Desaigua, 
recollida escombraries. Escorxa-
dor, conservació i neteja: Martí 
Cervera, Vicenç Caselles, Martí 
Llanta. 

h) Enllumenat i rellotge Martí 
Cervera; Conservació i neteja, 
Martí Cervera; Abastament d'ai-
gues Martí Llanta; Xarxa de cla-
vegueres Martí Llanta; Recollida 
d'escombraries domiciliaria Vi-
cenSc Casellas; Escorxadroo 
Municipal, Vicenç Casellas. 

L'alcalde estarà a la Casa de la 
vila tots el dijous i els dissabtes de 
13a 14h.,ielTinentd'Alaídehi 
serà els dimarts a la mateixa 
hora. 

rio actua lo mas rápido posible y 
emprenderá efectivamente la re-
visión del Plan General. Muy 
pronto se hará información pú-
blica del mismo. Por último de-
searía aclarar que a pesar de todo 
existe licencia de obras y lugares 
previstos dentro de! Han General, 
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Cartipàs 
de 

Vilafant 
(Redacció).— Alcalde: Ricard 

Aiguavella (UCD); ler. Tinent 
d'Alcalde: Deffi Resta (UCD). 
Governació, Miquel Tríadó 
(ERC); Serveis, Francés Pujades 
(UCD)i Francesc Tubau (UCD); 
Obres i Urbanisme, Delfi Resta 
(UCD); Esteve Maureta (PSC); 
Cultura i Esports, Anna Palau 
(PSC) i Jordi Falgàs (UCD). 

També s'ha nomenat un al-
calde del barri de Les Forques, 
que és Francesc Tubau (UCD). 

Comunicat de la Coordinadora 
d'Associacions de Pares 

de l'Alt Empordà 
La coordinadora d'Associa-

cions de pares de la nostra co-
marca ens ha fet arribar el se-
güent comunicat amb el prec de 
publicar-lo: 

L'esmentada coordinadora 
està formada per les Associa-
cions de Pares dels següents col-
legis estatals: Salvador Dali, Joa-
quim Cusí i Sant Pau de Figue-
res, l'Escala, Llançà, Portbou, El 
Port de la Selva, La Jonquera, 
Vilajuïga, Castelló d'Empúries, 
Bellcaire d'Empordà Verges, 
Saus-Camallera, Cadaqués i 
Peralada. 

El comunicat diu el següent: 
«Amb motiu de l'Any Interna-

cional del Nen, la Coodinadora 
d'Associacions de Pares de l'Ah 
Empordà organitzà d proppassat 
dia 13 de maig una trobada de 
germanor, bo i convidant a pares, 
mestres i alumnes. 

«La trobada tingué lloc al Cam-
ping Mas Nou de Castelló d'Em-
púries. Durant d mati hi hague-
ren jocs de cucanya i senzilles 
proves esportives. A la tarda, ac-
tuaren diversos grups d'alumnes 
de les següents escoles: Bellcaire, 
Castelló d'Empúries, L'Escala, 
Salvador Dalí de Figueres, Cada-
qués, Agullana... 

«Aquest va ser d primer acte 
públic de la Cocxdinadora, bo i 
convidant tothom a participar-hi, 
voldríem fer palesa la voluntat de 
les associacions que la formen de 
treballar conjimtamfrg per acon-
seguir dia a dia una escola miDar. 

«La coordinadora vol donar bs 
gràcies a totes les entitats que han 
col·laborat desinteressadament i 
han fet poasfoie que la trobada fos 
un èxit Som conscients que es 
poden millorar les coses, però 
amb l'experiència d'enguany i l'a-
jut de tots aquells que com nosal-
tres lluiten per «tipiifirar l'escola 
estatal, esperem que en una altra 
ocasió vagi millar. 

«Esperem així mateix que sigui 
un exemple a seguir ptí mSlor 
desenvohipament de les Associa-
cions de Pares, buscant sempre la 
col labortació amb els mestres, de-
sitgem que no sigui l'última ve-
gada que se celebrin actes d'a-
quest caire». 

— — — — — — 
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Dissabte dia 9, a dos quarts de vui t 

x 

Presentació del l l ibre de FELIP VILA 

escri t per NARCÍS PIJOAN 
El p in to r i l 'autor s ignaran exemplars en el 

t rancurs de l 'acte de presentació 
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LES 
LLEGENDES 
DE 
JOSEP M-
X AM PE INI V 

Resum del primer capítol: L'autor de la llegenda explica la 
història d'en «Pere del Mas Sitjar», d'Espolla. En realitat es tracta 
de Pere Rigau, que havent acabat els estudis de sacerdot, es trasllada 
a Santa Maria de Vilabertran l'any 1.060. En la part publicada de la 
narració, s'expliquen els primers quaranta anys d'una vida plena de 
fets singulars en benefici dels fidels, que hom considera miraculosos. 
Gràcies a uns donatius, Pere Rigau fa construir l'Abadia, on viu la 
comunitat i de la qual els seus superiors el designen Abat. És l'abat 
Rigau de l'Abadia de Vilabertran... 

Moltes, moltes foren les vegades, 
que trepitjant el plà guarnit de gines-
tera s'endinsava entre els viarons dels 
pins, guaitant encisat de l'alba la llum 
primera i escoltant orella fina el piular 
de molts aucells i quan arribava a la 
vorera del riu Muga, refrescava amb 
l'aigua clara els peus cansants de ca-
minar, gaudint de la quietud del bos-
catge i sentint un estrany foigar. 

Mes, els dies pintats amb llum 
serena, varen quedar enrera per disort 
de Vilabertran i els seus encontorns. 
La pluja, feia tant de temps que no 
beneïa els camps que totes les plantes 
engroguient. El bestiar que surtía de 
pastura, no trobava l'aliment amb 
l'herba seca, remugava sens parar i es 
morien sense sentir d flaire humit de 
terra molla. El jaç del riu Muga crosta 
striada de fang sec no baixava ni el 
més petit xaragall, per mullar la pell 
suada o per fresquejar la boca i apagar 

la sed. 

Tuf de carn corrupte s'escam-
pava a la sortida dels corrals. Rebom-
bori de budells esquitxant merda, 
mormolar queixós de molta febre amb 

baladreig d'imploració trista que 
s'esmunv. 

— Que fa l'Abat Rigau dalt de la 
torre?... a quint punt de l'esplanada 
reposa el seu mirar? 

Penombres de negres presagis en 
el vent s'escolten en aquesta part de 
l'Empordà. El poble, parla amb la veu 
quasi callada, el xiuxiuex no té com 
altres voltes el tó alegre, la gent passa 
de pressa, ja no es para a garlar fent 
cantonada per saber alegres noves i 
esclatar rialla fresca cor floridora. 
No,... ara es comenta queja fà tres dies 
que l'Abat camina cara trist pels llargs 
passadissos que rebolten per la cripta. 
Els pasos resonen sobre les lloses de 
pedra freda i en mig del silenci lúbric 
para l'orella escoltan estranys sorolls. 

També diuen, que ronda per una 
galeria subterrània plena de misteris i 
gans vibracions. Plors amb gemecs de 
novicia baladrera i també llunyans 
precs de monja vella, coll i cara color 
de groga cera de llavi estriat de tan 
gastat. 

Conten les àvies, que han vist 
com l'Abat Pere, agafava un raig de 
sol filtrat del finestral i amb mà ràpida 

Urbanización Park-Sol 
EN VENTA 

Parcelas edi f icables cond ic iones de pago a 

conven i r . 

I n fó rmese sin c o m p r o m i s o en las Agenc ias 

i nmob i l i a r i as 

BOWLING de ROSES 
Carretera de Roses - Figueres Frente Urb, Sta. Margarita 

Abierto desde las 6 tarde 

Bolera Pub Snack 
Servicio de taquillas Tiradas infantiles 

Enseñanza gratuita por profesora titulada Tiradas juveniles 

Nueva dirección 
Boleras Costa Brava, S. A. 

LLegenda de l'abad Rigau 
de l'Abadia de Vilabertran, II 

embolcallava amb tenebra llepisossa 
de fosca nit, suspirs com un rodar 
d'anella s'escapaven fonent-se amb un 
tronar seguit. 

— Abat Rigau,... Invoca perque 
la terra s'espongi amb l'aigua fresca 
sortida de la roca!...Fes que les gotes 
de la pluja revisquin els sembrats, 
ajuda a que poncelli la flor amorosa-
L.que puguis emmirallar-te en l'ai-
gua del riu Muga, quan tomi a baixar 
blava i mandrosa i que creixi entre 
mates de violes el tronquet novell. 

L'Abat Rigau, no contestava la 
llengua en la seva boca reposa obli-
dada. Una vuitada restà sense dir ni 
un mot. Els pasos el portaven com 
sonàmbul allunyant-se de l'Abadia 
amb el cap cot, i quan va arribar a la 
recolzada, allà on creixia un xiprer 
escanyolit, detura el cos. 

Com un brunzir d'abella espero-
nava el seu esprit. 

— Ai mare!!... però que fà mo-
vent l'arena Mossèn Pere amb la 
punta del peu!!! Mà tremola i per la 
suor enganxosa, agafant-ne terra seca 
i apretant amb força i xisclant al vent 
va fer un grapat de pols. Pols que 
mirava i remirava!! 

— Quina cosa més estranya!...si 
fins la boca s'embrutava! 

— Pare Rigau?...Perque la pols, 
Petonegeu!! 

Poc a poc, toma a fer camí en 
darrera, sí...¡notava molt més fàcil el 
respirar fins i tot la llum d'aquella 
estrella resplandia en més intensitat el 
seu brillar. L'endemà, el sol calent de 
llum de dia vetllava des d'allà dalt tot 
l'Empordà fent figuretes estranyes els 
núvols pujaven braçolant-se embolia ts 
perdent-se en l'infinit del cel. 

Ning, Nang,...Ning, Nang, les 
campanes de la torre començaren a 
sonar. El veinat de Vilabertran, reunit 
a la plaça de l'Església cares series, ulls 
cansan ts mirant curiosos vers la 
rectoria. 

Venti tjol bufava grontxant tro-
cets de lluent palla i a les fadrines els 
cabells llargs despentinant; un gat ros 
adormit damunt la pedra plana i les-
... campanes,... les campanes van to-
cant Ning, Nang,... 

— Guaiteu,! L'Abat Rigau so-
mriu mirant pensatiu en l'aire!...S'a-
costa...ve vers 
nosaltres... Ssssss... Calleu!! 

—Cert és, que hem passat temps 
de penúries, dies de llot, de fang i de 
desert. 

Però, vos dic i podeu ben creure-
.. .que allà on els meus talons s'anfon-
sin ha de brollar l'aigua que formarà 
manantial. Petit Uac de caudal inaca-
bable que al camp donarà vida i apa-
garà a tots la sed. 

En acabar de dir aquestes parau-
les, donà mitja volta plegades les mans 
en senyal d'oració. 

La gent reunida a la plaça mirava 
mig esperverada com amb petits salti-
rons pujava de la torre del campanar 
les escales l'Abat. 

Ja a dalt de l'últim finestral, la 
figura del bon Pare es vislumbrava el 
braç estés fent el signe de la creu, tot 
de cop va fer un salt.!! 

—L'Abat Pere, resa el rosari!...ja 
nota el cor tranquil. 

Assegut desota els arcs del claus-
tre de la galerie de ponent un veflet 
medita i amb veu cansada el mateix es 
diu. 

— Que vell que t'has tomat Pere 
Rigau del Mas Sitjar d'Espolla que vell 
que t'has fet.Recordo, com si avui 
mateu fós com corria pa- arribar a 
l'alsina anyenca i contemplar la pra-
dería, recordo el perfum de la cambra 
meva, les veus dels pares i el llavi goiós 
de la mare. Deu meu, com a passat el 
temps!! Un dia de l'any 1.114, el ressò 
de les campanes s'escoltava diferent. 

— Que passa, dintre els murs de 
l'Abadia? 

— Però no ho sabeu!..És, l'Abat 
Rigau que en el llit de l'agonia es 
despedeix de tots els qui l'acompanya-
ren en el seu camí. 

Tot Vilabertran plora, tothom 
vol 1a pedra grisa del sepulcre besar. 

Benaventurat siguis Mossèn 
Pere, fundador de FAbadia, Aquest 
poble mai, sents, mai mes t'oblidarà. 



Júpiter,6 - Figueres, 1 

Vapuleados en la despedida 

Fítbol r~ 

(De nuestra redacción por Joa-
quim Ballestero).— Se truncó la 
buena marcha de los figuerenses y 
en d último partido del campeo-
nato, fueron derrotados con estré-
pito. Los grisgana se «vengaron» 
de la afrenta sufrida en la primera 
vuelta (7 a 2) y devolvieron el 
«cumplido» a los albiazules. 

ARBITRO Y EQUIPOS 

El colegiado Sr.Vico estuvo 
bastante acatado. Sus errores 
fueron mínimos y no tuvo nada 
que ver en los goles. Quizás, en el 
penalty que señaló a los figueren-
ses estuvo algo severo. 
JUPITER: Quino; Mena, To-
boso, Royo; Dorado, Narciso; 
Marcos, Salvador, Tresserras, 
Falin y Manresa. Valiente ocupó 
la plaza de Manresa. 
FIGUERES: Boix; Brugués, 
Marcos, Juanjo; Busquets, Here-
dia; Veleta, Duran, Darnés, Pa-
gès y Echegoven. Cros y Bussó 
relevaron a Veleta y Echegoyen. 

DOMINIO LOCAL 

Bastante público en el feudo 
jupiterense y ansias de revancha 
en la afición local. Todavía les 

escocía el tanteo de Figueres y 
nada mejor que cerrar el campeo-
nato con un sonado triunfo. 

El Júpiter salió con ganas y 
dispuesto a marcar goles. Pre-
sionó mas que los visitantes y por 
ende creó mas oportunidades de 
gol. Pero durante el primer pe-
ríodo sólo se contabilizaron dos. 
La goleada vendría mas tarde. 
Los autores materiales de los tan-
tos fueron Dorado y Mena. 

El Figueres que planteó un sis-
tema de juego parecido a otros de 
los que últimamente habían sido 
positivos, esta vez no surtieron el 
apetecido efecto. 

GOLEADA POR 
TODO LO ALTO 

Lo peor para los figuerenses 
vino en la reanudación. Aunque, 
se temían las embestidas locales, 
no esperaban que resultaran tan 
eficaces ante el marco. Pero ante 
la algárá^a general, Marcos, Fa-
lin y Muñoz pusieron d marcador 
en un inquietante 5-0 a i contra de 
los pupilos de Pinto. Vino una 
pequeña reacción forastera y Dar-

més remató unZcentro acortando 
distancias. Pero el Júpiter dispuso 
de una pena máxima y Marcos no 

V TORNEO DE FUTBOL 
PISTA 1979 

Para el próximo mes de Julio y 
dentro de su primera semana, 
dará comienzo el V Torneo Fut-
bol Pista 1979, bajo la organiza-
ción del Club Natació Figueres. 
Tendrán preferencia los equipos 
Sèniors que el año pasado parti-

ciparon en el mismo. Serán, pues 
un total de 6 equipos los que 
tomarán parte en el citado Tor-
neo veraniego. Como en años 
anteriores, las inscripciones de 
los equipos, deberán estar en la 
sede de la organización, para an-
tes del día 20 de Junio, ya que en 
el citado día se cerrara la tanda 
de inscritos. 

LA QUINIELA de 9 
G A N A D O R A PRONOSTICO 

1 SALAMANCA-VALENCIA ga n 
á0H 
anü 
I 

1 MURCIA-CADIZ m\L 
§ 0 1 

gKn 

2 REAL M A D R I D - S A N T A N D E R . . . 

3 3ARCELGK A-ScV ILLA 

4 AT. 81L3A0-REAL SOCIEDAD . 

ga n 
á0H 
anü 
I 

2 ELCHE-ALGECISAS 

3 0 . CORUÑA-GETAEE 

4 ALAVES-MALAGA 

m\L 
§ 0 1 

gKn 
5 BURGOS-ZARAGOZA 

5 HUELVA-ESPAÑOL 

, 7 CELTA-AT. MADRID 
: 3 HERCULES-GUON 

H&H m\í 
n a l 
20 d 

5 SA3ADELL-JUN 

S BASACALDO-OSASUNA 

7 GRANADA-TARRASA . . . . . 

3 VALLADOLID-BETIS ' . . . . 

E01 
sm* 
301 
m\i 

i MURCIA-ELCHE 

10 IAEN-SARACALDO 

¡1 OSASUNA-GRANADA 

u&H 
S0íy 
g 0 | j 

3 ALMERIA-CASTELLON 

10 ORENSE-OVIEDO 

11 LUGO-PALENCIA 
3 Bus 
2011 

12IARRASA-VAUAD01ID 

13 BETIS-CASTILLA 

14 FERROL-ALMERIA 
g i l í 

12 TENERIEE-MIRANDES 

13 VIÍIAROZ-CALVO SOTELO 

14 C38DQDA-LEVANTE 
Jim 

'fonartico rwiíhjf>&, fxrj.d* U fe 
Murcia-Cádiz: difícil partido a IX; Elcbe-Algeciras: el Elche debe ir 
a por todas el 1; Coruña-Getafe:casero 1; Alavés-Málaga: debe 
jugarse a 1X; Sabadell-Jaén: a favor de los laneros 1; Baracaldo-
Osasuna: casero pero...1X; Granada-Tarrassa: favor campo 1; 
Valladolid-Betis: pronosticaremos X; Almena-Castellón: favor a 
los Andaluces 1; Orense-Oviedo: difícil pero X2; Lugo-Palencia: 
casero 1; Tenerife-Mirandes: a triple 1X2; Vinaroz-Calvo Sotelo: a 
favor Calvo X2; Córdoba-Levante: a tripleta 1X2. 

la desaprovechó. El definitivo 6-1 
se había consumado en contra de 
los «unionistas» que encajaban 
una escandalosa derrota. 

Acabaado el choque y haciendo 
un poco de examen de conciencia, 
podía llegarse a la conclusión de 
que el Figueres no había jugado 
demasiado bien, pero tampoco 
tan mal para merecer aquel 
resultado. 

Bàspet-Bol 
V CURSILLOS DE 
MINI-BASQUET 

Como cada año el Natació Fi-
gueres, está programando, du-
rante los meses de Julio y 
Agosto, hacer los citados Cursi-
llos de Mini-Basquet, para todos 
los socios de la Entidad, que sus 
hijos quieran practicar el citado 
deporte. Como es habitual en 
años anteriores, los mismos ten-
drían lugar en la Pista n°l del 
Parque Deportivo, diarios y a 
partir de las 6 a 7 de la tarde, y en 
ambos sexos. Se están ultimando 
detalles, para que los mismos 
sean un éxito como en años 
anteriores. 

LESIONES DEPORTIVAS 
EN EL NATACIÓ 

Este pasado fin de semana, ha 
sido pródigo en accidentes de-
portivos en el seno del Natació 
Figueres, ya que en un entreno 
de Balonmano, el pundoroso ju-
gador del Club, Francisco Pe-
láez, se lesionó en una pierna, y 
tuvieron que operarlo en la clí-
nica Santa Cruz de nuestra Ciu-
dad, de menisco. También en 
Baloncesto, la jugadora de la 
Entidad, Roser Lería, e n un par-
tido correspondiente al Campeo-
nato Provincial IV Memorial 
Pell, jugado en Banyoles el pa-
sado sábado, sufrió un aparatoso 
accidente entre dos jugadoras, 
teniendole que practicarle tres 
puntos de sutura en la cabeza en 
una clinica de Banyoles. Desea-
mos, desde estas líneas, a ambos 
deportistas del Club, un pronto 
restablecimiento, afín de que en 
un plazo corto, puedan pronto 
volver a la formación de sus res-
pectivos equipos. 

Tenis 
CURSILLOS D E L'ESCOLA 
D E TENIS D E L NATACIÓ 

Se están terminando los cita-
dos Cursillos de Tenis, corres-
pondientes a la 2a promoción de 
1979, de la citada Escola. Todos 
los cursillistas, una vez termina-
dos los mismos, serán obsequia-
dos con una medalla conmemo-
rativa de ésta 2a promoción. 
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Vall d'Uxó campeón y 
Hospitalet a preferente 

Con la disputa del último 
partido liguero, se dió el ce-
rrojazo a una nueva tempo-
rada futbolística. La última 
jornada dictó sentencia y nos 
dió a conocer al campeón que 
resultó ser (creemos que con 
todo merecimiento) el Vall 
d'Uxó. Asimismo, resultó de-
cisiva para el equipo que de-
bía descender de categoria. 
Horta y Hospitalet se la juga-
ban y, la «china» le tocó al 
otrora poderoso conjunto del 
Hospitalet. 

En cuanto al Figueres, po-
demos decir que, al final se 
consiguió una buena posición 
en la tabla. Pues, ha quedado 
a un solo punto del sexto clasi-
ficado. Su trayectoria en el 
campeonato fue bastante irre-

gular y con algunos baches 
aunque al llegarse a las últi-
mas jornadas mejoró bas-
tante. Sin embargo, fue una 
lástima que en el partido que 
cerraba la liga encajara una 
derrota de verdadero 
escándalo. 

Volviendo de nuevo con los 
figuerenses, es de esperar que 
en la próxima campaña se lo-
gre una mejor clasificación y 
se pueda luchar por las prime-
ras posiciones desde el princi-
pio. Muchos de los jugadores 
de este año habrán hecho aco-
pio de experiencia y la catego-
ría no les vendrá tan ancha. 

Felicitamos al campeón y le 
deseamos nuevos éxitos en su 
nueva categoría. Demostró 
ser el mejor y el mas regular. 
De ahí el ascenso. 

h n n m i i n m B i i n n r o n M i w m i w 

EN EL PABELLON DE FIGUERES 

Clausura del Campeonato 
de Voleibol 

El domingo día 10 de Junio y 
como acto de clausura de las 
Competiciones en Pista -pues aún 
quedan las de Playa-, está pre-
visto unos interesantes partidos 
para la cada día mayor afición al 
voleibol de Figueres: 

9,30 Selección 
Gerundense-C. V.Empordà Juve-
nil(campeón provincial) 

11,00 — Selección Gerundense 
Femenina-Selección Francesa Pi-

rineos Orientales 

12,15 —Selección Gerundense 
Masculina-Setecckki Francesa Pi-
rineos Orientales 

13,30 — Entrega de Trofeos de 
todas las competiciones: Liga, 
Copa Primavera, Copa Pirineos, 
etc. 

Esperamos a todos bs aficiona-
dos a este deporte nuevo a la gran 
clausura de temporada. 

Resultats 
i classificacions 

Tercera Divisió 

Andorra,0 - Vall d'Uxó,1 
Endesa,2 - Vila real, 1 
At.Montsó,2 - Badalona,2 
Gavà,2 - Europa, 1 
Maonès,2 - La Cava, 1 
Reus,3 - Malgrat,1 
Horta,3 - L'Hospitalet,2 
El Masnou, 1 - Barcelona,3 
Acer,2 - Ofot,l 
Júpiter,6 - Figueres, 1 

Classificació: Vall d'Uxó, 52 
punts; Badalona, 49; Reus, 46; 
Endesa, 42; Andorra, 41; Barce-
lona, 39; Olot,Figueres, i La 
Cava, 38; Gavà, At.Montsó, i 
Maonès, 37; Vila-real, 36; Júpi-
ter, 35; Malgrat, i Acer 34; Eu-
ropa, 33; El Masnou, i Horta, 32; 
L'Hospitalet,30 

Primera Regional 

Palafolls,3 - Pontenc,l 
Ripoll,2 - Calella,1 
Roquetes,2 - Cerdanyola,2 
Banyoles,2 - Palamós,2 
Roses, 1 - Blanes,0 
Bisbalenc,3 - Llinàs,0 
Guíxols,2 - Besonenc,0 
Mataró, 1 - Arbúcies,0 
Llefià,3 - Torelló,1 
Bufalà,2 - Premià, 1 

Classificació: Mataró 59 punts; 
Cerdanyola, 50; Guíxols, 46; Pa-
lamós, 44; Banyoles, i Roquetes, 
43; Bufalà, 41; Torelló, 39; Cale-
lla, 38; Llinàs, 39; Llefià i Beso-
nenc, 37; Arbúcies, i Blanes, 36; 
Premà, 35; Bisbalenc, 34; Pala-
folls i Roses, 31; Ripoll, 27; Pon-
tenc, 10; 

Segona Regional 

Hostalrich,l - Montagut,5 
Cassà,0 - Farners^ 
Bescanó, 1 - Vilobí,2 
Vidreres,2 - Peralada^ 
Anglès,4 - La Cellera,0 
Amer ,3 - Llançà, 1 
Palafrugell,0 t Sils,l 
Sant Hilari,2-Salt,0 
Besalú,0 - Castellfollit,2 
L'Escala, 1 - Tordera, 1 

Classificació: Farners, 53 punts; 
Castellfollit, 50; Angles,49; Salt, 
47; L'Escala i Palafrugell, 41; 
Tordera, 40; Vilobí, 39; Sils i 
Llançà, 38; Vidreres, Cassà i La 
Cellera, 36; Hostalrich, 35; 
Amer, 34; Perelada, i Montagut, 
33; Sant Hilari, 32; Besalú, 29; 
Bescanó, 13. 
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Aeromodelisme 
(Especial para HORA 

NOVA).- Con gran éxito se desa-
rrolló el domingo pasado el «I 
Rally Aereo de Aeromodelismo» 
organizado por el Club Aeromo-
delisme Girona Provincial, en co-
laboración con la Federación Pro-
vincial de los Deportes Aereos. 

Catorce eran los equipos inscri-
tos para tomar parte en el Rally, 
aunque dos de eüdS no pudieron 
tomar la salida, el uno durante los 
entrenamientos y cuando volaba 
en la Playa de Sant Pere Pesca-
dor, a causa de una ráfaga de 
viento que adentró el avión en el 
mar perdiéndose de vista y capsu-
lando que cayó por el centro de la 
Bahía de Roses, resultando nega-
tivas las busquedas efectuadas por 
el momento. Se gratificará su de-
volución llamando a los 
Te&50.09.36 ó 52.00.93 

El otro equipo formado por las 
féminas del Club, el día anterior 
aterrizaron el avión en la «Copa 
de un Pino» en los bosques de 
Esponellà, con lo que tuvieron 
que solicitar a un vecino que con 
la ayuda de una escalera apeara 
de su nido al aeromodelo. Y como 
se pueden imaginar quedo fuera 
de combate para este Rally. El 
resto de los equipos tomaron la 
salida a las 9,30 de la mañana, 
saliendo un equipo cada dos mi-
nutos tomando rumbo hacia Bo-
rrasa, para seguir por Vilafant, 
Navata, cruce Hostal d'en Vilà, 
Crespià, Esponellà y llegando a la 
pista del Pla de Maris. Uno de los 
equipos a los pocos momentos de 
la salida tuvo que efectuar un ate-
rrizaje forzoso por fallo técnico 
por k) que abandonó el Rally. El 
resto prosiguió rumbo a Banyoles 
seguido de numeroso público que 

I RALLY FIGUERES-BANYOLES 

Casi todos los aviones 
llegaron a destino 

con sus vehículos se enrolaron a la 
carabana para no perder detalle 
de la prueba. 

En las poblaciones antes men-
cionadas y en lugares estratégi-
cos, se congregó numeroso pú-
blico para ver pasar los aviones y 
los apuros que algún piloto tenia 
para mantener el rumbo fijo a su 
avión. El recorrido se desarrolló 
como estaba previsto, en el que 
abandonó algún equipo por fallos 
mecánicos o roturas del avión 
dada la escasa visivilidad de algu-
nas zonas del recorrido dando 
más emoción a la prueba. A partir 
de las 10 de la mañana empeza-
ron a sobrevolar el azul cielo del 
Pla de Martis los primeros aviones 
del Rally tomando tierra en el 
punto previsto sin más dificultad. 
Se corrió el Rally a una veioidad 
superior a la prevista con anterio-
ridad siendo la velocidad media 
de 65 Km.h. 

La clasificación y tiempos de 
los primeros equipos son: 
- Io Juan Brunet,Calos Vila y 
Martiria Badosa; 30 minutos 13 
segundos (Banyoles) 
-2o José Paino, José Duran, Al-
bert Dalfo y José Ma Alsina; 32' 
20"(Calella) 
-3o José Prat, José Terrades y 
Ma Elena Tarrés; 33' 
34"(Banyoles) 
-4o José Ma Mato, Angel Can-
dela, José Boladeras y F.de las 
Heras; 52' 34" (Girona) 
-5o Juan Clos, Joaquín Sánchez 
y Juan Lagillo; 60' 44" (Figueres) 

Acto seguido, tras una alocu-
ción del Presiente del Club señor 
Lacaci, se repartieron los trofeos a 

los vencedores por gentileza de: 
La Casera, Banco de Vizcaya, 
Caja de Pensiones para la Vejez y 
de Ahorro, Garage Central, Caja 
de Ahorros Provincial. 

Con gran entusiasmo y anima-
ción por parte de participantes y 
organizadores se clausuró el I Ra-
lly de Aeromodelismo, con la ilu-
sión de empezar a preparar la 
próxima edición con alguna mo-
dificación del reglamento para 
darle más emoción. Asimismo se 
harán las gestiones oportunas 
para que el próximo Rally tenga 
participación de todo el territorio 
nacional e internacional. 

Ya solo nos resta agradecer a la 
Guardia Civil de Tráfico su eficaz 
colaboración en la prueba, espe-
rando su misma efectividad en la 
próxima edición. 

E l equipo de «La Casera», hace entrega al Ayuntamiento de 
Figueres, del trofeo conseguido al ganar d campeonato de España 
de baloncesto júnior. H alcalde, en d momento de recoger d misino. 

Hoquei Patins 

Natació 
X CURSILLOS DE 
NATACIÓ PARA MENO 
RES Y ADULTOS 

Prácticamente el I Turno de 
los citados Cursillos para meno-
res está al tope, ya que los días 
del Io al 15 de Julio son una 
autentica avalancha de inscrip-
ciones, debiendo pasar ya a par-
tir de ahora en el 2o tumo las 
nuevas inscripciones. En cuanto 
a los cursillos de adultos, que éste 
año se pretende promocionar, 
son casi ya 15 los inscritos, los 
cuales tendrán sus prácticas de 8 
a 9 de la noche en los meses de 
Julio y Agosto. 

TORNEO PRIMAVERA 

Alevines 
SHUM-MASSANET,2 
C. NATACIÓ, 1 
Benjamines 
SHUM-MASSANET,8 
C.NATACIÓ,0 

LOS ENTRENOSDARAN 
COMIENZO E L PROXIMO 
SABADO 

El Natació Figueres, que par-
ticipará en la próxima Copa Piri-
neos de Natació, comenzará ofi-
cialmente los éntrenos de la sec-
ción el próximo sábado, a partir 
de las 6 de la tarde, para que 
todos los nadadores que efectua-
ron en invierno sus entrenamien-
tos en Banyoles y Girona, pue-
dan ya practicar tas entrenos en 
vísperas del comienzo de las 
competiciones estivales. 

LOTERIA NACIONAL 

•Mil 
•5*21 
UNI 
•9» i 
•»»•>! 
•591)1 
05»;! 
059*1 
049»1 
10401 
10*11 
10421 
10») I 
10*41 
10441 
itsct. 10471 
104*1 
'04*1 
72901 
77911 
72921 
72931 
72941 
72941 
72961 
72971 
729*1 
72991 

40 *oo 
40 000 
40 000 
40 900 
40 000 
40 000 
40 *00 

100 000 
4o m 
40 000 
'yO 000 
40 OSO 
4o 000 
40 000 
40 0*0 
40 000 
40 000 
40 000 
40 000 
40 000 
40 000 
90 000 
40 OOO 
4* 0*0 
SO 000 
40 000 

roo ooo 
40 000 
40 000 

Números Pesetas 

04907 
04912. 
04*72 
04917 
04947 
04*42 
049*7 
04977 
049*7 
04992 
>0*07 
,0*17 
10477 
10*37 
19*47 
>09*7 
104*2 
10*77 
104*7 
109*7 
77907 
72912. 

i 77977 
77937 
77947 
77947. 
779*7 
77977 
729*7 
72992 

40 000 
SO 000 
SO.000 
90.000 
so.ooo 
40 000 
40 000 
40 000 
40 000 
40 000 
40 00* 

SO 000 
40 00* 
40 000 
SO. 000 
90.000 
90.000 

1 0 0 . 0 0 0 
SO 000 

U l 40 000 I 
«71 40 000 
•71 40 000 , 

Teen* 
042 
492 

SO *00 
90 000 
90 000 
40 000 
40.000 
40 000 
40 000 

40 000 
40 000 

S O R T E O D E L D I A 
2 D E J U N I O D E 1 » 7 9 

S O R T E O 

21 
79 

Usta acumulada d* la* canOdad** que han 
corrmpoadido a ios números premiados, 

wm cifra M 
Estos premias podruti catvarsc hasta d dio 

3 de dtaembre d« t97U. INCLUSIVt 

3 
O'VXJ.t 
tyvu .1 
049/J 
04923 
04943 
0*943 
949*3 
04973 
0*9*3 
04993 
,0403 
,04,3 
,0*73 
10433 
10*43 
,0*03. 
104*3. 
,0*73 
10403 . 

10493 
77903 
72913. 
7292» 
77933 
77943 
72943 
77963 
77973 
77903 
77993 

t a n a 
403 

f>0 000 
SO 000 
40 OOO 
40 00* 
40 000 
40.000 
40.000 
40 000 
40 000 
40 000 
40 OSO 
SO. 000 
40 OOO 
M 900 
90*00 
to *00 
90 00» 
40 000 
SO MO 
90 M» 
50.000 

40.000 
SO 000 
40 000 
40 000 

.90 000 
SO 000 
90 000 

lî KM 
O S » t i . . 
04974 
0*994 
0*944 
09994 
049** 
0*974 
049*4 
04994. 
,0*0*. 
,0*14. 
1*474 

40 OOO 

,0*44. 
,**64. 
10*04. 
1*474. 
194*4. 
104*4 
72904 
12914 77974 
77*34 
77944. 
729*4. 
779*4 
72974 
729*4 
72904 

40 00* 
40.000 
40 000 
5*000 
4* 000 
5* 000 
4* 000 
5* 000 

. SO .000 

. 4» 000 

. 5* 000 

. 5* 00* 
5* OOO 

. SO 000 

. .50 00* 

..50 00* 

.50.00* 
so eos 
90.000 

50 000 
50 000 
5* OOO 

..50.000 
40.800 

.50.000 
50 000 
50 000 

1(24.. . SM.M 
7*4i . .90 000 
444 90 000 

.sa.i 

.96.1 

. S A O * * 

.00.000 

.00.000 

io*i» toé.ooo 

,0995. 
tosas. 10578 
10*04. 
10594.. 
7790*. 
779,4. , 
77925. 
7293S. 
72944. 
72949. 
77965. 
77974. 
77989 
77999. 

55 000 
.59 000 
44*00 
4* 00* 

.55 000 
46. M O 

,06.00* 
.94 000 
4*000 

.59.000 
55 000 
59 000 

.59.000 

.45.000 
55.000 

395 . 55 000 
06*...55.000 
1S...58.000 
5....8.000 

IC 
,c 
II 
,0*80. 
10466 
19*7*. 
10886. 
10*96 
77908. 
72916. 
7292*. 
7290* 
7294*. 
7298* 
77966 
77976. 
7290* 
77996. 

40 000 
80.000 
50 OOO 
90 000 
SO 000 

. 90.000 
100.000 
.50.000 
.50.000 
8 0 . 0 0 0 
50 OOO 
50 000 

.80 000 
50 000 

.50.000 
50.000 

100.000 
40 000 
50 000 
40 000 

566 
966. 

90 000 
50 «00 

00017. 
17. 

060*7. 
>7. 
>7. 

00*77. 

10007. 
10017. 
10027. 
•osa?. 
,0647. 
10957. 
105*7. 
,0*77. 
10587. 
,0597. 
72907. 
72917. 
72977 
72937. 
72947. 
72987. 
72967. 
72977. 
72007 
72997 

.80.000 
SO 000 

.80.000 

.80.000 

.80.000 
40 000 

SO 000 
.80 000 
.80 000 
.50 000 
.90.000 
.50.000 
.50.000 
50.000 
50 000 
SO 000 

.50 000 

.80 000 

.50.000 

.50 000 
50 000 

069,0. 
05928 

50*00 
50.000 
50.000 

.80.000 
50.000 
50.000 
SO 000 
50 000 

t i 
,06,0. 
II 

167. 
,77. 
107. 
307. 
407. 

.50.000 

.50.000 
50.000 
SO 000 
.50 000 

10640. 
,0958 
<0568 
(0970. 
,0488. 
10990. 
72900. 
729,0. 
72920. 
72930. 
72948 
72958 
7290* 
72978. 
72988 
72998. 

163S.. 
048. . 

.50 000 
50.800 

• 50.000 
.50.000 
. 5o. 000 
.80.000 
.50.000 
.50.000 
8 0 . 0 0 0 

.50.000 
50 000 

.30 900 

.50 000 

.50.000 

.50.000 

.50.000 
50.000 
50 000 
50 000 

.50 000 

.50 000 

sos.m 
SO 000 

09909 
099,9. 
09929. 
0*939. 
09949. 
09999. 
06079 

10609 
10619 
10929. 
,0*39. 
10649. 
10559.. 10569. 
10579. 
18509. 
10599. 
72909 
729,9 
72929 
72939 
72949. 
72959. 
72969 
72979 
72989 
72999 

90.000 

.50.000 

.30.000 

.90.000 

.90.000 
80.000 
80.000 
80.000 
80.000 
50 000 
40 OOO 
40 000 

. 65Z500 

.50 000 

.50.000 

.50 000 

.50.000 
50.000 
50.000 
50 000 
50.000 
SO 000 
50 000 
50 000 
50.000 
50.000 
50 000 

609 
669 

40 000 
50 000 

0SO1O 3*000 

90.000 
06*40 .100.000 
«0060 . 80.000 
06000 SO.'OOO 
06970 80.000 

40 000 
30.000 
90.000 

106,O...80.000 
«020, .50.000 
104» . 40 090 
10940 SO.OOO 
10590 . 90.000 
1«5M„1«.( 
10570 
,0580. 
10590. 
10600 
72910. 
72920. 
72930. 
72940 
72950 
72960 
72970 
72980 
72990. 
73000 

50 000 
50.000 
50 «00 

..50 000 

..40 000 

.109.000 

. 50 000 
100. OOO 
SO.000 
50.000 
50 000 
50 000 

. 50 000 
SO 000 

temlneclanea 
130 50 000 

50 000 
50 000 
50 OOO 
50 000 

390 
410. 
920 
940 

1 Comprueba si la fecha dat sortee y ef Sfcujo qoe figurar m 
•w u. la lista coinciden con los 4a MI biSeia o asumo. 

? ' En cada columna, y solo en alta, asían todos tos {jietwñtt , 
han wtt^umMu a todos los números OH la 111 lli tan con la i 
encabe/.,, clasificados an dos grupos: números completos y I 

Por ejemplo. si su numero termina an 1. I» da fi|er tu i 

INSTRUCCIONES PAR* U CONSULTA DE ESTA 
la parta sap». la nlaaaii mubmaát con un uno. Los pernios indicados an la columna .pesetas. 

M loa 4ua ronaeponricn a un billete, o saa. a diea décimos. 
1" Vea ai en la columna da números aparece el que Vd. juaga y. si sai fuera, 

• la M i encontrará acumulado el importa total de los premios pan han ct> 
rreapaadido ai faWese. En asta caso ya no es preciso seguir consultando la lista. 

»•• K m en* an aáaeen iimplin panda lenee plenas en ot (rapa da a m à 

Infantiles 
SHUM-MASSANET, 15 
C.NATACIÓ,3 

Ultimo desplazamiento del 
Torneo de Primavera de los mu-
chachos figuerenses, que a to 
largo de 7 meses han participado 
en el provincial y en el citado 
Torneo de Primavera. La supe-
rioridad local, fué manifiesta en 
todos los partidos salvo en los 
alevines, y que a pesar de perder 
por un sólo tanto de diferencia, 
dieron la impresión de poder em-
patar el partido en qualquier mo-
mento, ya que las fuerzas estu-
vieron siempre muy niveladas. 
E l Natació alineó en Alevines-
:Combis, Duran, Toro» Pérez, 
Palol, Tibau y Feliu. En Benja-
mines los que saltaron a la cdrK 
cha fueron: Buxeda, Toro, Lli-
nares, Marti y Amat. Mientras 
que en Infantiles fueron: Marsal, 
Pijoan, Pujol, Coll, Feliu, Por-
tas, Palol y Combis II. 

Hoquei 
I TROBADA HOQUEISTÏCA 

El pasado sábado y en la Salud 
de Terradas, tuvo lugar una con-
centración de Hoquei del Nata-
ció. L a citada sección se desplazó 
por la tarde, y se concentraron 
mas de 60 personas, para pasar 
unas horas agradables entre ésta 
gran familia del Hoquei rodado. 
Los padres de los jugadores, 
concentrados allí, efectuaron va-
rios juegos para que todos pudie-
sen participar y pasar unas horas 
de auténtica confraternidad. A l 
final hubo una merienda-cena,, 
terminando la misma sobre las 11 
horas de la noche. Es grato cons-
tatar, que estos actos que presen-
ciamos éste día no sean mas fre-
cuentes, a fin de que las demás 
secciones de nuestro Club Polies-
portivo local, pudiesen efectuar 
en grata compañía, unas horas 
de auténtico y sano júbilo de 
esparcimiento. Se está especu-
lando dentro del seno de la Enti-
dad, hacer un día del NATA-
CIO, entre todas las secciones 
del Club, a fin de que sea un 
festival entre toda la gran familia 
de la Entidad figuerense. 
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Savoy 

Fins el dia 11 de Juny: «A traves del espejo» Parlada amb 
espanyol. S. Sessions diàries 16,18,20 i 22 hores. 

Juncària 

Dijous 7, a partir de dos quarts de sis de la tarda, divendres 8, 
a dos quarts de deu de la nit, dissabte 9, a partir de dos quarts 
de as de la tarda i diumenge 10, a partir de les quatre de la 
tarda: «La cocina del infierno» i «Una chica y un señor». 

Jardí 

Diumenge 10, a partir de les quatre de la tarda: «La cocina del 
infierno» i «Fantomas vuelve» Apto. 

Las Vegas 

Dijous 7, sessió contínua a partir de les quatre de la tarda: «El 
fin de la inocencia» i «Las amazonas». 

Dissabte 9, nit i diumenge 10, en sessió contínua a partir de 
dos quarts de quatre de la tarda: «El Cazador» 

Sala Edison 

Dijous 7, nit; dissabte 9, nit i diumenge 10, en sessió continua: 
«Empiecen la revolución sin mi» i «Encuentro en Marrakech» 

i • • • 

NAIXEMENTS FARMACIES 
Iván Sánchez Morejón, Teresa 
Casamiquela Pubill, Joan Marc 
Taboas Hernández, Manuel Ga-
rre Olmo, Silvia Rojas España, 
David Gutiérrez Martínez, Juan 
Gabarri Hernández, Maria Es-
pelt Delclós. 

OBITS 

Nicolasa Martínez Martínez, 
Maria Jimenez Rodríguez 

O.N.C.E 
Números premiats durant 
la darrera setmana 

Dia 30:747 
Dia 31:047 
Dia 1:429 
Dia 2:734 
Dia 5:656 

de Figueres 
A N U N C I A PARA EL MES DE JULIO, U N 

CURSO DE INICIACION Y 

U N CURSO DE REPASO. 

PARA M A S INFORMACION, 

TARDES de 5 a 8 

FIGUERES J o a n M a r a g a l l , 16 Tel. 50 43 60 

SE OFRECE 

J o v e n para llevar 
granja con conoci-
miento y carnet 2a . 
L lamar al tel.50.76.77 
de Figueres. 

Dimecres 6: St.Norbert. Dijous 7: 
Inmaculat Cor de Maria. Diven-
dres 8: St.Maximí i st. Gildard. 
Dissabte 9: St. Efiem i sts. Prim i 
Felicià. Diumenge 10: Santíssima 
Trinitat, sts Crispul i Restítut. 
Dilluns 11: St. Bernabé i st. Rem-
bert. Dimarts 12: St.Onofre, st. 
Joan de Sahagún i st. Basílides. 

Horari de Misses 

Parroquia de Sant Pere: 9,10,11, 
12, 18, 20 hores -Anticipada: 
18,20 
Parroquia de l'Inmaculada i Sant 
Pau: 830, 10'30, 11'30, 12-30, 
2030 (Cripta) Antic. 1930,2030 
Parroquia del Brai Pastar 9, 11, 
12Antic.20 
Parroquia de la Sagrada Família: 
9, 11'15, 12, 15, 19'15, 
Antic.20'15 
Parroquia del Poble Nou: 1030, 
20, Antic.20 
Ntra.Sra.dels Desamperats: 830, 
10,1130,20, Antic.20 
Religioses Cor de Maria: 9 
Religioses Sant Josep: 730 

Testigos de Jehova 

Salón del Reino (Ronda Jacinto 
Verdaguer, entres.) 

Domingo de 5 a 7: Discurso Bí-
blico y Consideración del estudio 
del Atalaya 
Viernes de 8 a 10: Escuela Teo-
crática y Reunión de Servicios 

Dia 6, dimecres 
Vidal-Sant Pau,38 
Dia 7, dijous 
Bonmatí-Rambla, 10 
Dia 8, divendres 
Soler - C arrer Nou, 22 
Dia 9, dissabte 
Vidal-Sant Pau,38 
Ferran - Pujada dd Castell,6 
(Només tarda de 4 a 8) 
Dia 10, diumenge 
Ferran - Pujada dd Castell,6 
Dia 11, dilluns 
Dr. Martín-Rambla, 11 
Dia 12, Dimarts 
Dr.Xirau - J.Maragall,4 

M E T G E S D E G U A R D I A 

Diumenge, dia 10 
Dr. Eduard Fina 
carrer Peralada, 20 
Tel.50.31.37 

TELEFONS URGENTS 
Ambulatori Seguretat Social 
5003 65 
Clínica Catalunya 50 15 39 
Clínica Figueres 50 3100 
Clínica Santa Creu 50 36 50 
Creu Roja 5017 99 
Hospital 50 14 00 
Ajuntament 50 0100 
Jutjats 50 1421 i 50 03 69 
Bombers 50 00 80 
Policia 50 09 29 
Guàrdia Civil 5013 55 
Taxis 50 50 43 i 50 00 08 
Dipòsit da sang gratuita 50 17 99 
Centre de Recuperació 50 10 86 

Interferències Programes 
T.V. Francesa 

Programes 
T.V. Francesa 

F. Garrido Pallardó Miquel Semperè 

«Traficantes de dinero», un fulletó amb totes 
les agravants del gènere, poc realista'i molt ben 
fet, plaurà de segur. És just. En art el tot és la 
forma. 

Ens va plaure «La verdad de...» Amestoy, a 
desgrat dds Botijara, fa bones coses quan no és 
original. 

El documental sobre en Rimsky Korsakov fou 
una llauna. Morós, trist i solitari ens va donar un 
exemple de com no s'han de fer les coses. 

Amb una manca de mesura fora de sèrie «Som-
bras ayer» va dilapidar tot un capítol com prefadi. 
És que es pensaven que no ho entendríem amb una 
explicació curteta? 

Els nens dibuixats de «Un globo, dos globos, 
tres globos» i aquells altres que se'n van al llit son 
d'una Uetjor exemplar. Perqué?. Seria mal exem-
ple que fossin una miqueta més bonics? 

Dissabte, entre submarins i avions vam quedar 
de guerra fins el cap. No hi havia res més de 
disponible? 

«Escrito en América?». Molt bé. I els de casa?. 
No escriuen?. No en saben?. No existeixen?. 

El millor anunci de la setmana, Zipi Zape i el 
platet volador. Molt millor que el serial sobre els 
ovnis i amb molta més gracia. 

J 

6 MIERCOLES 13.35 Les visiteurs du mercredi (V) 13.50 Bonjour Paris (S) 19.55 Les aventures de Tintin (DA) 

17.20 Tennis. (Dp) 15.15 Tennis. 20.00 Les jeux de vingt heures (Co) 

20.40 Roméo et Baucis. (C) 17.20 Récré A-2 20.30 Bravados. (A) 

23.30 Tennis. Resumen. 20.35 Mi—fugue, mi—raison. 22.00 Soir 3 (Journal) 

7 JUEVES 13.50 Tennis. 12.15 L'aventurier. (S) 18.35 Flash. 
20.40 La lumiére des justes 13.50 Bonjour Paris (S) 19.55 Les aventures de Tintin.(DA) 
22.45 Ciné-premiere (Dc) 15.00 Les incorruptibles (SP) 20.00 Les jeux de vingt heura (CO) 
23.30 Tennis. 20.45 Unflic.(A) 20.30 Maigret et l'affaire Saint— Fiace 

8 VIERNES 12.30 Midi—Premiére(V) 13.SO Bonjour Paris (S) 19.55 Les aventures de Tintin 
19.10 Une minute pour les femmes 20.45 Les folies—Offenbach. (S) 20.00 Les jeux de vingt heures 
19.40 Les inconnus de 19h 45. 21.45 Apostrophes. (V) 20.30 Le nou vea u Vendredi 
20.40 A vos souhaits.(C) 23.00 Printemps tardif (D) 21.30 L'arbre et le petit garcon 

9 SABADO 12.30 La vie en vert 13.35 Des animaux et des hommes(DC) 19.55 Les aventures de Tintin 
13.45 Au plaisir du samedi 14.30* Les jeux du stade(DP) 20.00 Les jeux de vingt heures 
20.35 Des magiciens 17.05 Salle de fetes. 20.30 Printemps á Vienne 
21.35 Les Héritiers 20.35 Maigret et l'indicateur 21.30 Histoire sans parole 

10 DOMINGO 09.00 Les 24 h. du Mans(Dp) 12.40 Cinemalices 20.00 La grand parade du jazz 
13.20 C'est pas sérieux(V) 14.30 Dróles de dames(S) 18.30 Frédéric Chopin 
14.10 Tennis 20.30 Top club 20.00 Resultat des élections 
20.35 Fantómas se déchaine(C) 22.00 Elections européennes 20.30 L'homme en fuite 

11 LUNES 12.15 Response a tout (Co) 15.00 Bonnie Scotland 18.55 Tribune libre 
14.00 D'hier et d'aujourd'hui 20.35 Varietés 19.55 Les aventures de Tintin 
20.35 Spécial elections 21.40 Question de temps 20.30 Ne nous fàchons pas 
21.00 Un cave 22.40 Zig—zag 22.40 Soir 3 

12 MARTES 14.35 Le regard des femmes 13.50 Pilote de course(S) 18.35 Leclubd'UIvsse 
18.30 l.rue sesame 15.00 Les incorruptibles(S) 19.55 Les aventures de Tintin 
20.35 Les aventures de David Balfour ¡5.55 Découv rir 20.00 Les jeux de vingt heures. 
22.10 L'Arlequin 19.45 Top—Club 20.30 Le fils du desert 

L 
(A) Acción. (AV) Aventuras. (B) Bélica. (C) Comedia, (Co) Concurso. (DA) Dibujos. (DC) Documental. (DP) Deportivo. (DR) Dramático. (I) Infantil. (L) 
I argometraje. (M) Musical.(P)Poiiciaca. (S) Serie. (V) Variedades. (HN) Programa recomendado por HORA NOVA 



Art-3 — Felip Vilà és una altra 
vegada amb nosaltres i oi aquesta 
ocasió per motiu doble. L'exposi-
ció de la seva darrera obra i la 
presentació del llibre que sobre dl 
i d seu món artístic ha editat Art-3 
dins la col·lecció Monografies 
Empordaneses». 

i ja que del llibre parlem, re-
produiré un paràgraf del text es-
crit per Narcís Pijoan que di-
buixa, crec, qui és Felip i la seva 
obra artística: «Al capdevall 
d'una sòlida trajectòria de dibui-
xant i d'il·lustrador, amb suficient 
mestratge de la majoria de secrets 
tècnics del seu art i amb alguna 
cosa més que «una guspira de foc 
pagà» com apart seva, ve el Felip 
Vilà pintor. A l'Empordà i a Ca-
talunya Nord és d rei de la pin-
tura de gènere, d'aquells quadres 
fàcilment identificables, curulls 
de gitanes , de dones opulentes i 
de culs de cafè o de taverna: gru-
pets de marxants i de pagesos 
entre taules llargues i deslloriga-
des o paisatges adients, parcel·les 
de vida real, converses o sardanes 
de jocs. Però tot plegat, molt sà-
viament elaborat d'una manera 
gruixuda, ordinària, empastada i 
taujada. Aquestes escenes, aquest 
escenaris de Felip Vilà arriben a 
semblar llambregades a una exis-
tència vegetativa i desvagada con-
templada de lluny. Són taques de 
color amarades de llum emporda-
nesa ciselladora i enlluernadora, 
que la gent pot traslladar fàcil-
ment amb la imaginado i endur-
se-les on vagi, com si es tractés 
d'un poema manuscrit o d'un ins-
trument musical, per a usar-Ies a 
voluntat com un mitjà d'estímul o 
solaç, compareixent com una pre-
sència animada a l'estança de l'a-
mor carnal, per tal enriquir l'aire 

com una aroma escollida i, com 
les persones, per tal de viure amb 
nosaltres, un dia o tota una vida». 

Fajol—Ja estem acostumats que 
les exposición d'Albert Estrada 
Vilarrasa constituexin un èxit. 
Així a passat darrerament a Sevi-
lla, València, Barcelona i a fora 
Suècia i Wasington. I ha estat 
precisament a aquests llocs de 
l'estranger on s'ha dit i després 
s'ha reconegut a casa nostra, 
quina és l'aquarel·la de l'Estrada 
Vilarrasa. Una pintura que hom 
no pot situar-la en un camp de-
terminat si bé s'ha de qualificar 
d'impressionista i amb una espe-
cial atenció al tema, qualitat, 
aquesta última, que fa que de 
qualsevol motiu, per mínim que 
sembli, en surti una obra com-
pleta, perfecta. 

És difícil destacar dins l'aqua-
rel·la, perquè hi ha hagut grans 
mestres d'aquesta tècnica. I més 
aquí, a Figueres, on resta immor-
tal el record i l'obra de Ramon 
Reig. L'Estrada Vilarrasa, però, 
pesa pensament i cor en la crea-
ció dels seus quadres i així no ens 
pot estranyar que els entesos vul-
guin tenir obres del nostre artista 
en llurs respectives col·leccions. 

Diguem, finalment, que algu-
nes de les qualitats de les obres 
d'Albert Estrada sembla que no-
més es podrien trobar en els olis. 
Però,, ens adonem que ell sap 
donar-li aquella pinzellada inde-
finida que fa que les seves aqua-
rel·les quedin situades en un punt 
indeterminat, com deiem al co-
mençament d'aquest comentari, 
i que no dubtem que formarà 
una escola. Mai no hem pensat 
que la pintura d'Estrada Vila-
rrasa acabi en ell. És massa inte-
ressant perquè altres no la se-
guiexin. Igualar-la, però, ja és 
més difícil. 

Homenatge a 
Octavi Saltor 
(Redacció).— EI dimecres 

es reuniren a la Biblioteca de 
«La Caixa» representants de 
les entitats que organitzen l'ho-
menatge a Octavi Saltor, que 
s'havia ajornat, i que ara se 
celebrarà el proper dia 15. Si 
bé ampliarem la informació en 
un proper número, avui po-
dem dir que els actes consisti-
ran en una conferència que 
Saltor pronunciarà al Museu 
de l'Empordà i seguidament se 
li oferirà un sopar a l'hotel 
President. 

Participen en l'homenatge 
totes les entitats culturals de 
Figueres, les quals lliuraran a 
Octavi Saltor un pergamí com-
memoratiu de l'acte. Hom es-
pera que l'Ajuntament també 
s'hi adherirà. 

HOSPITAL DE 
FIGUERES 

Subasta 
para 
instalaciones 
de seguridad 
La Junta de Patronato del 

Hospital de Caridad de Figue-
res en sesión celebrada el dia 
24 del actual, acordo convocar 
subasta pública para realizar 
las instalaciones de seguridad 
en los dos quirófanos del Hos-
pital de conformidad con las 
normas publicadas en el Bole-
tín Oficial del Estado n ° l l de 
fecha 13 de enero de 1978. Las 
ofertas han de abarcar tanto 
los trabajos a realizar como d 
suministro de aparatos y mate-
riales para la completa ade-
cuación de los quirófanos a di-
chas normas. El plazo para la 
asmisión de ofertas terminará 
a las doce horas del día veinte 
de junio próximo y se adjudi-
cará el trabajo en la primera 
reunión que celebre la Junta de 
Patronato del Hospital. Al ad-
judicatario se le retendrá un 
diez por ciento del importe de 
dicha adjudicación por el espa-
cio de seis meses como garan-
tía de la obra realizada. 

I™ 
VENDEDOR A p r o x . 900.000'- Ptas. 

G IRONA I L 'EMPORDÀ 

I m p u t a n t e Empresa de Servic ios que comercializa productos de 
electrónica desea contratar agente de ventas para la zona de l 'Empordà y 
comarca del Gironès. S e trata de un producto especialmente interesante 
para una amplia gama de clientes, desde particulares a industriales,,con 
muy buenas perspectivas de mercado. El candidato recibirá la formación 
oportuna contando con una apoyo técnico y comercial posterior. 

Es importante que resida en aquella zona, aunque la empresa ya 
extendida por toda España, le asigne a la delegación de Barcelona. 

Interesados manden datos personales (télefono de contacto) e histo-
rial profesional a G.P.F. Cardenal Lluch, n° 3-1°-2a. M A N R E S A , con la 
referencia 2000. 

HORA NOVA 6-12 Juny Pàg. 16 

Proper Concert de 
l'Escolania de Montserrat 

(Redacció).— El proper diven-
dres dia 8 hi ha un important 
esdeveniment musical. Es tracta 
d'un concert a càrrec de l'Escola-
nia de Montserrat, organitzat per 
l'Agrupació d'Antics Cantors de 
l'Escolania Parroquial de Sant 
Pere de Figueres, que tindrà lloc 
al cinema «Las Vegas» a les 10 dd 
vespre. 

Com ja és sabut l'escolania és 
un element que va lligat estreta-
ment al Santuari de la Moreneta. 
Té el seu origen a les escoles mo-
nàstiques de l'Edat mitjana; el 
monestir va ser fundat prop de 
l'any 1025 però no és fins al segle 
X IV que es tenen notícies de la 
seva escolania. L'edat d'or la po-
dem centrar al segle XVI, 
mantenint-se aquest lloc primor-

dial fins les guerres napoleòniques 
i la revolució dd 1835 que va 
treure els monjos i els escolans dd 
monestir. Restaurada l'any 1851, 
ha arribat fins ais nostres dies, 
amb l'interregne de la guerra Ci-
vil, amb un prestip i qualitat ben 
remarcats. 

La seva activitat normal està 
relacionada amb d culte dd Mo-
nestir i això ha fet que les seves 
actuacions extraordinàries fora de 
Montserrat siguint escasses. Per 
tant l'oportunitat que se'ns pre-
senta als figuerencs i empordane-
sos de presenciar i gaudir de l'Es-
colania, és única i ha de ser aprofi-
tada no sols pels amants dd cant 
coral o de la música en general 
sinó per tots aquells que vulguin 
assitir a un espectacle digne i 
excepcional. 

Albert Gurt 

Esport 
Femení 

Durant molts anys, quan a l'estranger era ja cosa normal, 
l'esport femení estava considerat aJ nostre país com a cosa rata, com si 
fos quelcom que diferenciés més que cap altra activitat el sexe. 

Tot això era degut als molts anys, pa- no dir segles, en que la 
dona ha estat marginada de moltes activitats que es consideraven més 
pròpies de l'home, com si d sexe l'exclogués de certes capacitats 
físiques i fins i tot mentals. 

Res més fals i més equívoc, doncs d progrés social i tècnic ois 
demostra, dia darreradia, que la dona no tan sols no està mancada de 
moltes facúltate que fins ara es creien pròpies de l'home sinó que fins i 
tot a vegades d superen. 

En esport, que es d que ens toca tractar, ds fets a favor de la 
pràctica esportiva per part de la dona, s'accentuen cada vegada més. 
Rècords i mes rècords, són superats contínuament per boniques 
fémines -i en dir això de boniques és per senyalar que no són 
«hombrunes» con molts mal pensats poden suposar-, que fins i tot en 
certes especialitats superen a molts homes. Naturalment tenint en 
compte la diferència de categoria esportiva dintre de cada'sexe. 

Ens explicarem millor. Per exemple oi atletisme una figura 
mundial, podria molt bé participar en uns campionats nacionals 
masculins sense por de fer d ridícul. El mateix es pot dir en natació, a 
on la diferència és «Kara més breu. 

A Figueres, en aquests últims temps, també la dona, o la noia,' 
s'ha donat a la pràctica esportiva com arreu dd món. La nostra ciutat 
que ha sigut adelantada oi moltes coses, no podia fallar a l'hora 
d'aquesta evolució -o revolució femenina- i ds resultats no han trigat a 
produir-se de forma exitosa, com ho ha estat d triomf de l'equip de 
«La Casera» en d Campionat d'Espanya de Bàsquet, èxit reconegut 
oficialment pd nou Ajuntament, i a qui , cal afegir cmn a futura 
promesa de la nostra natació, L'aconseguit per la nadadora dd «Chib 
Natació» a Granollers, Inès García; tota una esperança que per 
manca de piscina climatitzada a casa nostra podria a la llarga frustar. 
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